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Saksnr.  Utval Møtedato 
132/21 Alver kommunestyre 25.11.2021 

 
 
Godkjenning av  innkalling og saksliste 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
133/21 Alver kommunestyre 25.11.2021 

 
 
Godkjenning av møteprotokoll 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Møteprotokollen vert godkjent. 
 
 
 
Vedlegg i saken: 
01.11.2021 Protokoll - Alver kommunestyre - 28.10.2021 1633824 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
134/21 Alver kommunestyre 25.11.2021 

 
 
Melding/orientering frå kontrollutvalet 
 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 
Meldinga vert teke til orientering 

 
Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
 
 
Vedlegg i saken: 
29.10.2021 2021 10 04 Møteprotokoll - Alver kontrollutval_ 1633173 
29.10.2021 Revisjonsplan 2021 Alver kommune 1633174 
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3 gongs handsaming - Detaljreguleringsplan for Manger sentrum aust. PlanID 12602018000300 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Manger sentrum aust, planID 
12602018000300, som vist på plankart sist datert 15.9.2021 og med føresegner av revisjonsdato 
15.9.2021. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.» 

 
Utval for areal, plan og miljø 10.11.2021: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
APM- 158/21 innstilling: 
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til reguleringsplan for Manger sentrum aust, planID 
12602018000300, som vist på plankart sist datert 15.9.2021 og med føresegner av revisjonsdato 
15.9.2021. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.» 
 
 
Saksopplysningar: 

På oppdrag frå tidlegare Radøy kommune legg Multiconsult AS fram forslag til 
reguleringsplan for Manger sentrum aust. Planområdet er på om lag 108 daa. 



 

 

Kort om planforslaget 

Reguleringsplanen sine hovudformål er i hovudsak å regulera areal for plasskrevjande 
næringsverksemd, forretning, renovasjonsanlegg og offentleg tenesteyting med blant anna 
tomt for ei framtidig brannstasjon. Utnyttingsgraden innanfor planområde ligg mellom 50 – 
80% BYA. For dei to bustadområda er BYA sett til 35%. Byggehøgdane er varierande med ei 



mønehøgde på 15 meter nordaust i planområde, 9- 13 meter i nordvest. I sørleg del av 
planområde er mønehøgda sett til 9 meter. Vegsystemet innanfor planområde er no regulert 
i høve til Statens vegvesen sine handbøker som var ei viktig føresetnad for å kunne auke 
utnyttingsgraden for område i høve til kva som tidlegare var regulert. Oppgradering av 
infrastrukturen gir og auke i trafikktryggleika særleg for mjuke trafikantar med tanke på 
plassering av fortau, siktsoner og avkøyrslar. 

For nærare opplysningar om planforslaget og grunngjeving for val av løysningar vert det vist 
til planomtalen vedlegg 3 under kapitel 4.4. 

Offentleg ettersyn og høyringar 

Planforslaget var til 1. gongs handsaming i hovudutval for plan, landbruk og teknisk 13.2.2019, 
som sak 009/2019. PLT vedtok då å leggje planforslaget ut til offentleg ettersyn i medhald av 
Plan- og bygningslova §§ 12-10 og 12-11. Planforslaget var til offentleg ettersyn og høyring i 
tidsrommet 21.2.2019 – 2.4.2019. Det kom 1 merknad til planforslaget frå private 
grunneigarar/naboar, og 4 uttalar frå offentlege høyringsinstansar. Grunna krav til endring og 
oppgradering av vegsystemet innanfor planområde vart planforslaget meldt opp til PLT for 
nytt offentleg ettersyn og høyring 11.12.2019, som sak 069/2019. Andre gongs offentleg 
ettersyn og høyring føregjekk i tidsrommet 3.1.2020 – 19.2.2020. Det vart sendt inn 3 offentlege 
uttaler og 0 private merknader. Vidare utover i planprosessa har det vore 2 begrensa 
høyringar for å få avklard og godkjent vegsystem og forhold knytt til ivaretaking av 
naturverdiar i bekken. All kommunikasjon og uttaler kjem fram av vedlegg 9 og 10.   

Vurdering 

I hovudsak visar rådmannen til vurderingar i plan slik det kjem fram av vedlagt 
merknadsskjema og tidlegare saksutgreiingar ved fyrste og andre gongshandsaming. Under 
planomtalens kapitel 5 frå side 19 til 36 har forslagsstillar gjort vurderingar av tiltak i plan opp 
mot relevante fagtema som skal ivaretakast i høve til overordna føringar.    

Barn, unge og friluftsområde 

Reguleringsplanen opnar for at ein kan utvida Prestmarka barnehage inn i ubrukt kommunalt 
eigd bygningsmasse sia dagens kapasitet er sprengt. For å sikra at borna kan vera ute i 
trygge omgjevnader er det stilt krav i føresegna at uteopphaldsareala skal vera inngjerda og 
dermed skjerma frå bekk og samferdsleanlegg. Planen opnar for at ein kan etablera 
gangstiar i grøntområde GF2 slik at born og tilsette kan bevege seg til leikeområde kald 
Nøttveit utan å bevege seg gjennom næringsområde. Rådmannen vurdera at overnemnde 
tiltak er tilfredsstillande sikra i plan.   

Biologisk mangfald 

Innanfor planområde er det ikkje registrert nokre raudlisteartar, ansvarsartar eller viktige 
naturtypar. Under synfaring vart framandarta Raudhyll registrert. Gjennom planområde går 
det ein bekk som det kan vera nytta av sjøaure sjølv om det ikkje er registrert. For å vera føre 
var er det i plan båe i plankart og føresegner sikra at eventuelle tiltak i og langs bekken må 
godkjennast særskild av rette vassdragsmynde. For å unngå spreiing av framandarta og sikra 
at det ikkje vert noko ureining i bekken er det i ei ytre miljøplan og mark- og sikringsplan viktig 
å stille spesifikke krav til korleis massar som fjernast skal handterast. Delar av næringsområde 
BN2 ligg under omsynssone H390, der det er stilla krav om dokumentasjon ved graving og 
andre tiltak. Grunngjevinga for kravet er å sikra at eksisterande forureina massar (tectyl) ikkje 
raser ut i bekken. Les meir om dette i planomtalen på side 32-34. Det er blitt vurdert at tiltak i 
planen tek i vare naturmangfaldslova sine miljøprinsipp gitt ved §§ 8-12. Rådmannen vurderer 
at naturverdiar innanfor og i nærleik av planområde er tilfredsstillande sikra i plan. På side 37-
38 i planomtalen er eit samandrag av ROS-analysen med oversikt over kva uønska hendingar 
analysen har avdekka og korleis reguleringsplanen har sikra avbøtande tiltak opp mot dei 



tema. Rådmannen vurdera at desse avbøtande tiltaka er tilstrekkelege og er sikra i plan 
gjennom utforminga av plankart og føresegner.    

Økonomi 

Planforslaget vil utløyse behov for utbetring av kommunaltekniske anlegg med tanke på 
utbetring av vegsystem, vann og avlaup, oppføring av nye kommunale bygg og eventuell 
oppgradering av eksisterande bygningsmasse. I samband med neste rullering av 
økonomiplanen bør ein utarbeide ein kostnadskalkyle for å ha eit oppdatert bilete av kva 
vidare utvikling av område vil koste og kva behov som føreligg.    

Konklusjon 

Me sluttar oss til hovudformålet i reguleringsplanen med vidareutvikling av områder for 
offentleg tenesteyting og privat næringsverksemd, samd det planfaglege grepet i 
planforslaget. Forslaget til detaljregulering vurderast å være tilfredsstillande og anbefalast 
vedtatt. 

 
Vedlegg i saken: 
01.11.2021 1.Plankart_15.9.2021 1620488 
01.11.2021 2.Føresegner_15.9.2021 1620489 
01.11.2021 3.Planomtale_20.11.2020_rev_15.9.2021 1620490 
01.11.2021 4.ROS-analyse_20.11.2020_rev_15.9.2021 1620491 
01.11.2021 5.Trafikkanalyse_18.11.2020_rev_15.9.2021 1620492 
01.11.2021 6.Veg-teikningar BCDFR_27.5.20 og 14.5.2021 1620493 
01.11.2021 7.VA-rammeplan m vedlegg_29.1.2021 1620494 
01.11.2021 8.VA-teikningar GH100-102_29.1.2021 1620495 
01.11.2021 9.Merknadsskjema offentleg ettersyn & høyringar 1620496 
01.11.2021 10.Uttaler offentleg ettersyn & høyringar 1620497 
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KNARA – Hovudreinseanlegg Knarvik - Supplerande vurderingar 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret vedtek plassering av nytt hovudreinseanlegg ved Øvre Kvassneset i Knarvik.  
 
Utval for næringutvikling og drift 10.11.2021: 
Handsaming: 
Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande alternative framlegg: 
Utvalet tek saka til orientering. 
 
Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 
Utvalsleiaren sitt framlegg fekk 7 røyster og vart samrøystes vedteke. 
 
ND- 128/21 uttale: 
Utvalet tek saka til orientering. 
 
 
Alver formannskap 11.11.2021: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg fekk ingen røyster og fall. 
 
Framlegg frå L.Johnsen-MDG:   
Nedre Kvassnesstemma. 
 
Framlegget fekk 1 røyst og fall (L.Johnsen-MDG) 
 
Framlegg frå M.Klementsen-uavh.: 
Kloakkrenseanlegget blir lagt i fjell med sekundær-rensing. Ressipient er da ikke så viktig, og 
anlegget plasseres i Gjervik/Mundalsberget.  
Dette er en god langsiktig løsning for Bygdebyen Knarvik.  
 
Framleggt fekk 3 røyster og fall (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og M.Færø-
uavh.) 
 
Framlgg frå Sp, Ap, KrF og H ved T.Larsen-H: 
Kommunestyret vedtek plassering av nytt hovudreinseanlegg ved Hagelsundet sør for austre 
brufeste.  
I forbindelse med reguleringa ber kommunestyret rådmann utgreie alternative løysingar til 
tunnell som bla sjøledning.  
 



Framlegget vart vedteke med 9 røyster mot 4 (L.Johnsen-MDG, M.Klementsen-uavh., 
T.Sletten-Hansen-uavh. og M.Færø-uavh.) 
 
FO- 099/21 innstilling: 
Kommunestyret vedtek plassering av nytt hovudreinseanlegg ved Hagelsundet sør for austre 
brufeste.  
I forbindelse med reguleringa ber kommunestyret rådmann utgreie alternative løysingar til 
tunnell som bla sjøledning.  
 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i utval for næringsutvikling og drift 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
SAKSUTGREIING 
Bakgrunn 
 
Saka om plassering av nytt hovudreinseanlegg for Knarvikområdet har ei lang forhistorie og 
var sist handsama i sak 064/21  i Formannskapet 10.06.2021. 
Utgreiinga Alternativsvurdering lokalisering for Hovedrenseanlegg Knarvik (KNARA) datert 
03.06.2021, vart handsama i Utval for næringsutvikling og drift 09.06.2021 og i Alver 
formannskap 10.06.2021. Alver formannskap fatta samrøystes følgande vedtak:  

Formannskapet tek ikkje stilling til lokalitet for Hovudreinseanlegg i Alver kommune no. 
Formannskapet ber om at det i saka blir belyst lokaliteter og kostnad med fleire mindre 
anlegg. Formannskapet ber om at det vert utgreia fleire lokaliteter for reinseanlegg 
utanfor Knarvik. På bakgrunn av desse punkta utsett formannskapet saka og ber 
rådmannen kome attende med oppdatert saksutgreiing.  

 
Med dette som grunnlag har Rådmannen utarbeidd supplerande vurderingar i rapport som 
vedlegg i denne saka. Denne rapporten gjennomgår og vurderer forhold som vert peika på i 
vedtaket frå formannskapet:  
• Utgreie lokalitetar og kostnader med fleire mindre anlegg  
• Utgreie fleire lokalitetar for reinseanlegg utanfor Knarvik  
 
I alternativsvurderinga for lokalisering (2021.06.03) er det gjort ein grovsiling av 7 lokalitetar 
innanfor eller nær tettbebyggelsen, frå Gangstø (Hilland) i nordvest til Knarvik i sør og Gjervik i 
aust.  
Følgande kriteria vart lagt til grunn for grovsilinga:  
1) Utsleppsstad / resipienttilhøve  
2) Gjeldande planar og planar i arbeid  
3) Nærheit til knutepunkt og hovudleidningar (konsekvensar for leidningsanlegg)  
4) Tidsaspekt (mogleg framdrift)  
 
Etter grovsilinga stod ein igjen med to aktuelle lokalitetar:  
• Hagelsundet, sør for brufestet (daganlegg, med tilførselstunnel frå Kvassneset)  
• Kvassneset (daganlegg)  
 
Desse vart vurdert videre for følgjande kriterier:  

• Gjeldande planar og planar i arbeid  
• Anleggsgjennomføring  
• Tilkomst og tomtetilhøve 
• Nærmiljø og friluftsliv  
•  Investeringsbehov og drift  
• Tidsaspekt / framdrift  

 
Lokaliseringsrapporten frå juni 2021 gjer ingen konkret tilråding om val av alternativ, men 
Kvassneset framstod etter ei samla vurdering som den beste lokaliseringa.  
 



Tilleggsvurderingane i høve til vedtak i formannskapet 10.06.2021 går fram av utgreiinga som 
er lagt ved denne saka. Det er halde møter med Statsforvalteren si miljøvernavdeling som er 
utsleppsmynde i saka. Ved søknad om utsleppsløyve vert det krevd oppdatert 
dokumentasjon av resipienttilhøva. Nye resipientundersøkingar vil verte utført i 2022. Det er 
venta at unntak frå sekundærrensekravet kan verte gitt for Osterfjorden med løyve til 
primærrensing, men ikkje for Radfjorden/Kvernafjorden. Det er også avklart at det kan tillatast 
primærrensing sjølv om det kan verte sett krav om sekundærrensing til annan resipient innan 
same tettbebyggelse. 
 

I alt 11 lokalitetar innanfor tettbebyggelsen er i utgangspunktet vurdert. Av desse er følgjande 
5 lokaliseringar vald for videre vurderingar på bakgrunn av planstatus for området, mogleg 
framdrift, samt tilkomst og tomtetilhøve: 

· Øvre Kvassneset. 

Daganlegg på ledig kommunal tomt på næringsområde ved BKK. 
 

· Nedre Kvassneset 

Daganlegg ved sjø nedanfor Kvassnesvegen dels på opphavleg avsett tomt, dels 
på friområde. 
 

· Hagelsundet 

Daganlegg ved sjø sør for austre brufeste. 
 

· Galteråsen 

Fjellanlegg ovanfor bebyggelsen på Ikenberget 
 

· Gangstø 

Fjellanlegg nord for Hillandsvatnet 
 

Dei nemnte 5 lokalitetane er kostnadsrekna kvar for seg som hovudanlegg for heile 
tettbebyggelsen.  
Det er også sett på ei løysning der Gangstø og Galteråsen samlast til eitt felles reinseanlegg 
for 5.000 pe med utslepp til høvesvis Radfjorden og Kvernafjorden avhengig av kva for 
lokasjon som vert valt. Det andre anlegget for 10.000 pe frå Knarvik og Isdalstø kan enten 
leggast til Hagelsundet eller på ein av dei to lokalitetane på Kvassneset. 
 
Det er sett opp tabellar for lokasjonar med eit felles anlegg samt kombinasjonar med to 
anlegg, det er nytta ein fageskala for dei ulike kriteriane.  
 

 
 



 
Figur 1 Eit felles anlegg for tettbebyggelsen 
 
 
 

 
Figur 2 To anlegg for tettbebyggelsen 
 
 
Vurderingar 

Vurderingane av lokalitetane her er basert på tekniske og økonomiske tilhøve.  
 
Vurderingane av dei ulike lokalitetane viser stor spennvidde i kostnader og 
gebyrkonsekvensar.  
Det er også store skilnadar på tekniske løysningar og kompleksitet i høve til utbygging og drift. 
Dagens moderne avløpsreinseanlegg har svært strenge krav til luktreinsing. Det vil også være 
lite tungtrafikk til og frå anlegget, avgrensa til henting av tildekka slamcontainarar annan kvar 
veke og eventuell levering av kjemikaliar eit par gonger i året.  
 
Statsforvaltaren er tydeleg på at eit stort reinseanlegg normalt er det mest berekraftige 
framfor to eller fleire mindre anlegg. 
 
Dei to gunstigaste alternativa til lokalisering av reinseanlegg er på Kvassneset. Fordelen med 
ei løysing på Kvassneset er at reinseanlegget vert plassert der hovudslepp frå Knarvik tettstad 
i dag ligg, samt nært andre utslepp frå Knarvik. Dette fører til lågare investering og 



driftsmessig fordelar ved bygging av overføringsanlegg. Resipient er Osterfjorden som har 
dokumentert betre vasskavlitet enn Radfjorden og Kvernafjorden.  
 
For Øvre Kvassneset er anlegget foreslått plassert på kommunal tomt ovanfor Kvassnesvegen, 
avsett til offentleg eller privat tenesteyting. Tomten ligg tilgjengeleg og delvis planert i flatt 
terreng på næringsområde med BKK som næraste nabo. Lokaliseringa er godt tilrettelagt for 
å samle heile tettbebyggelsen hit. Øvre Kvassneset er det klart rimelegaste alternativet. . 
 
Nedre Kvassneset er som eit alternativ plassbesparande løysing på område som i KDP er satt 
av med formål Andre typar bebyggelse og anlegg, er det vurdert å legge tilkomstveg frå det 
øvre område i skjæring under Kvassnesvegen. Ein vil då koma inn på delar av friområdet, 
men i mindre grad enn for dei to alternativa som i førebels prosjekt frå 2020 vart vurdert 
nedanfor vegen, men elveløpet frå Kvassnesstemma må leggast noko om lengre mot aust. 
Over skjæringa for tilkomstvegen kan det byggast eit «lokk» på det djupaste partiet slik at 
terrenget kan førast tilbake. Kostnadane vil verta høgare enn for øvre Kvassneset, men vil 
likevel vera lågare enn dei andre alternativa. Ein drift- og etableringsmessig fordel med 
denne løysinga er at ein ikkje treng bygga ein eigen pumpestasjon for pumping inn på 
reinseanlegget.  
 
Etter ei totalvurdering basert på teknisk økonomiske tilhøve av alternativa som er utgreidd, 
tilrår rådmannen å byggje eitt reinseanlegg for heile tettbebyggelsen på Øvre Kvassneset. 
Hovudskilnaden på alternativ øvre og nedre Kvassneset er tilkomsten. For Øvre Kvassneset er 
det allereie tilkomst til den kommunale tomta medan for Nedre Kvassneset må det etablerast 
veg i bratt terreng.  
 
Dette vil gje den klart rimelegaste løysninga med ein kostnad som ligg i storleik 150 mill. kr 
lågare enn neste alternativ, og med utslepp til den best tilgjengelege og tilrådde resipienten 
for tettbebyggelsen.   
 
I gebyrberekningane som er utført i samband med saka, er det forutsett at investeringane 
skjer i perioden 2025 – 2027. Utbyggingskostnadane fordelt på dagens 7.250 abonnentar i 
Alver kommune varierer frå 33.800 kr pr. abonnent for øvre Kvassneset til 66.500 kr for 
Galteråsen. 
 
Det hastar å få ei avgjerd i saka, mellom anna fordi avløpet frå store deler av Knarvik tettstad 
i dag går ureinsa til utslepp i sjø. Ei utsetjing vil i yste konsekvens kunne hindre vidare 
utbygging i Knarvikområdet då det ikkje er tilstrekkeleg kapasitet for reinsing av avløp. 
Nye resipientundersøkingar vil verte utført i 2022, og det vil være ein stor fordel om vedtak om 
lokalitet kan takast med det første, slik at videre planlegging og regulering kan komme i gang 
samstundes.» 
 
 

 
Vedlegg i saken: 
04.11.2021 KNARA _ Lokalisering_Supplerende vurderinger_ 1636804 
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Tilleggsfinansiering prosjekt 34001 Nytt vassbehandlingsanlegg Hestdal 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner ein auke i prosjektet “34001 Nytt vassbehandlingsanlegg på 
Hestdal” på 4 900 000 kr. Totalramma for prosjektet vert auka frå 85,4 mill til 90, 3 mill.  
 
Kommunestyret godkjenner nytt budsjett for 2021 fordelt slik:  
Vatn:               3 000 000 kr    
Avlaup:           1 900 000 kr. 
 
Totalramma for vatn 2021 auker frå 29,7 mill til 32,7 mill  
Totalramma for avløp 2021 auker frå 2,64 mill til 4,54 mill  
 
Auken i prosjektkostnad i 2021 på kr 4 900 000 vert finansiert av auke i bruk av tidligare ubrukte 
lånemidler.  
 

 
Alver formannskap 11.11.2021: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 10 røyster, mot 3 (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-
Hansen-uavh. og M.Færø-uavh.) 
 
FO- 100/21 innstilling: 
«Kommunestyret godkjenner ein auke i prosjektet “34001 Nytt vassbehandlingsanlegg på 
Hestdal” på 4 900 000 kr. Totalramma for prosjektet vert auka frå 85,4 mill til 90, 3 mill.  
 
Kommunestyret godkjenner nytt budsjett for 2021 fordelt slik:  
Vatn:               3 000 000 kr    
Avlaup:           1 900 000 kr. 
 
Totalramma for vatn 2021 auker frå 29,7 mill til 32,7 mill  
Totalramma for avløp 2021 auker frå 2, 64 mill til 4,54 mill  
 
Auken i prosjektkostnad i 2021 på kr 4 900 000 vert finansiert av auke i bruk av tidligare ubrukte 
lånemidler.  
 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 



Bakgrunn 
Bakgrunn 
Nytt hovudvassverk på Hestdal i tidlegare Meland kommune skal erstatte eksisterande 
vassverk som ikkje produserar nok vatn eller oppfyllar alle krav til reinsing i drikkevassforskrifta. 
Bygging av det nye vassverket er på det næraste ferdigstilt. Prøvedrifta er i gang og vil pågå 
eitt år fram i tid. Det gjenstår noko arbeid knytt til utslepp og reinsing av avløp frå 
vannbehandlingsanlegget. Heile anlegget inkludert veg mellom Hestdal VBA og Myrvollane 
mot Grasdal ungdomshus vert avslutta på nyåret ‘22. 
 
 

 
 
Raud ring viser lokalisering av nytt vassbehandlingsanlegg på Hestdal 
 
Prosjekt 34001 Nytt vassbehandlingsanlegg har eit totalt prosjektbudsjett på 85,4 mill kr eks 
mva. Prosjektet starta opp i tidlegare Meland kommune og ca. 20 mill kr av 
prosjektkostnaden var påløpt før overgangen til Alver kommune.  
 
Bygging av det nye vassbehandlingsanlegget er eit komplisert prosjekt som omfattar mange 
aktørar, entrepriser og grensesnitt. Det har vist seg at budsjettet i utgangspunktet ikkje tok 
tilstrekkeleg høgde for kompleksiteten og usikkerheita i prosjektet, og at kombinasjonen av 
dette saman med nokre uforutsette hendingar har ført til at prosjektbudsjettet ikkje held.  
 
I mars 2021 la administrasjonen fram eiga sak om auka kostnader på 9,4 millionar basert på 
det ein då kjente av gjenståande arbeid og usikkerheit. Vedtaket i saka gav prosjektet den 
gjeldande ramma på 85,4 mill.  
 
Pr oktober 2021 har prosjektet gjenståande totalt 3,6 mill av denne ramma. Entreprenør har 
frist på seg til primo november for sluttoppstilling av prosjektkostnader. Den førebelse oversikta 
til administrasjonen viser at prosjektet totalt skal dekke kostnader på 7,7 millionar for det 
gjenståande arbeidet. Dette viser at prosjektet vil krevje ei rammeauke på 4,9 millionar inkl 
20% usikkerhet for å fullføre arbeidet som gjenstår.  
 



Gjennom tertialrapporteringa i september vart det meldt om eit behov på 8,6 mill for det 
gjenståande arbeidet i prosjektet «Nytt vassbehandlingsanlegg Hestdal». Dette behovet 
reflekterer de me kjente til i august. Det var då ikkje tatt høgde for midlane som vart godkjent 
på avløpsdelen, prosjektnummer 35014, på 2,64 mill i mars. 
 
Det er ingen nye usikkerheitspostar som bidreg til auken i prosjektkostnader, men ei generell 
omfangsauke for dei momenta som vart trekt opp i saka frå mars ’21. 
 
Dette omhandlar:  
 

· Avlaupspumpestasjon 
· Meirarbeid for å hindre utglidning av Håtuftvegen 
· For låge rammer knytt til prosjektering og administrative kostnader 
· Prosjekteringsunderlag har vore ufullstendig og tilpasningar/endringar har måtte bli tatt 

undervegs 
· Fjellsikring, generelle sikringstiltak, trafo etc 

 
Økonomi 
 

  Vedtatt 
totalbudsjett pr 
mars ,’21 

Framlegg til auke 
pr oktober ‘21 

  Nytt 
framlegg 

totalbudsjett  
pr oktober 

‘21  
Sum  85 400 000  4 900 000     90 300 000  

 
Alle tal eks mva 
 

Fordeling  Vatn/Avløp   
Vatn  3 000 000 
Avlaup           1 900 

000  
 

Totalbudsjett fordeling  
Vatn/Avløp 2021 

  

Vatn  32 700 000 
Avlaup           4 540 

000  
 
Prosjektet er utelukkande finansiert av lånemidlar over VA-budsjettet. 
 
Vedteke budsjett tek utgangspunkt i ei kalkyle frå 2017. Prosjektet var då på forprosjektstadie. 
Det vart kun lagt inn budsjettpost for usikkerheit på 10% i fasen. Det vart ikkje gjort ei ny kalkyle 
i samband med detaljprosjekteringa. I det nye reglementet for investeringsprosjekt i Alver skal 
det utarbeidast ei kalkyle i kvar fase av eit investeringsprosjekt slik at ein fangar opp endringar 
i prosjektet, som f.eks behovet for ein ny avlaupspumpestasjon. Risikoavsetning bør vere minst 
20 % i denne fasen av denne typen prosjekt. For reine VA-prosjekt har fasen generelt ein 
usikkerheit på 30 %. Usikkerheita skal vurderast for det enkelte prosjekt basert på eigen risiko 
og sårbarheitsanalyse, og kan etter vurdering settast høgare når risiko vert vurdert som 
høgare enn normalt. Etter kvart som prosjektet går over i nye fasar skal usikkerheit vurderast 
på nytt. Ein skal også gjere berekning som viser forventa lønns- og prisauke i prosjektperioden.  
 
Dersom ein hadde brukt dei nye retningslinjene i planlegginga av prosjektet er det 
sannsynleg at ROS-analysen ville vist at det var behov for ein stad mellom 20-30% 
usikkerheitsavsetning i budsjettet. Dette ville utgjort om lag 20 mill når vi ser på den samla 
kostnaden prosjektet vil få. Pr oktober -21 har prosjektet bede om ei rammeauke på 14,6 mill. 
 



Som det går fram av saksutgreiinga over er kostnadsauka ein kombinasjon av uforutsette 
hendingar og endringar som ikkje har vore tatt høgde for. I tillegg har budsjettet til 
prosjektering, byggeleiing og administrasjon vore for lågt, samanlikna med kompleksiteten i 
prosjektet. Det vil i framtida vere viktige å gjere ein konkret vurdering av det enkelte prosjekt 
for heile prosjektperioden når ein set opp kostnadskalkyla for å sikre realisme i tala. 
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Framlegg til høyringsvar - forslag til ny opplæringslov og endringar i friskulelova 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune sender inn høyringssvar i samsvar med Rådmannen sitt framlegg. 

 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.11.2021: 
Handsaming: 
Orientering til saka v/Solveig Beate Elvik-rådgjevar Oppvekst stab 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
OKK- 070/21 uttale: 
Alver kommune sender inn høyringssvar i samsvar med Rådmannen sitt framlegg. 
 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i utval for oppvekst, kunnskap og kultur. 
Saka skal avgjerast i kommunestyret.  
 
Bakgrunn 
Alver kommune blei av Det kongelege Kunnskapsdepartement i brev datert 26.08.2021 bedt 
om å bidra i høyring om forslag til ny opplæringslov og endringar i friskulelova.  
 
Kunnskapdepartementets forslag til ny opplæringslov byggjer på opplæringsutvalets 
utgreiing NOU 2019:23 Ny opplæringslov og dei over 700 høyringsuttalar som kom inn til 
denne. I arbeidet med ny lov har forslag til tiltak blitt fulgt opp i Meld. St. 6 ( 2019-2020) Tett på 
– tidlig innsats og inkluderande fellesskap i barnehage, skole og SFO, Meld. St. 18 (2020-2021) 
Oppleve, skape, dele. Kunst og kultur for, med og av barn og unge samt Meld. St. 21 ( 2020-
2021) Fullføringsreformen – med opne dører til verden og fremtiden.  
 
Svarfrist på høyringa er sett til 20.12.2021. 
 
Grunnlag i saka:  
Høyringsnotat frå KD: 
Microsoft Word - Høringsnotat - Forslag til ny opplæringslov og endringer i friskoleloven - til pdf 
(regjeringen.no) 
 
Vedlegg til høyringsnotat: Forslag til ny opplæringslov 
Microsoft Word - Lovforslaget - ny opplæringslov og endringer i friskoleloven-til pdf 

https://www.regjeringen.no/contentassets/e069262e09fa47d2b8ef4ddb3d971d9e/horingsnotat-forslag-til-ny-opplaringslov-og-endringer-i-friskolelove.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/e069262e09fa47d2b8ef4ddb3d971d9e/horingsnotat-forslag-til-ny-opplaringslov-og-endringer-i-friskolelove.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/e069262e09fa47d2b8ef4ddb3d971d9e/vedlegg-til-horingsnotat-lovforslaget-ny-opplaringslov-og-endringer-i-friskoleloven-pdf.pdf


(regjeringen.no) 
 
Barnekonvensjonen:  
Barnekonvensjonen nynorsk - regjeringen.no 
 
Gjeldande opplæringslov: Lov om grunnskolen og den vidaregåande opplæringa 
(opplæringslova) - Lovdata 
 
Kommunelova: https://lovdata.no/dokument/LTI/lov/2018-06-22-83.  

Opplæringsutvalget utredning: NOU 2019: 23 (regjeringen.no) 
 
Saksopplysninger: 

Framlegg til høyringsvar frå Alver kommune: 

Det er gjort ei avgrensing utifrå dei lovforslaga som Kunnskapsdepartementet har framheva 
som viktige å få innspel på. Høyringssvaret inneheldt utvalgte lovforslag som Alver kommune 
har vurdert og kommentert. 

Kapittel i lovforslag og grunnlag for 
vurdering 

Framlegg til høyringsvar 

§ 4-8 Overgangen frå barnehage til skule 

Kommunen skal sørgje for at barna får ein 
trygg og god overgang frå barnehagen til 
skolen og skolefritidsordninga. 

Departementet viser til at sørge – for – 
plikten innebærer at det framleis vil vere 
kommunen som har hovedansvaret for 
samarbeidet med barnehagen om 
overgang. Det er ikkje stilt krav om ein plan 
for denne overgangen, men sikre kravet 
jmf. Interkontroll etter kommunelova § 25-
1, med nødvendig rutiner og prosedyrer.  

Alver kommune vurderer at det er viktig å 
sikre overgang mellom skule, barnehage og 
SFO som ein del av skulen, og gjer si 
tilslutning til lovforslaget. 

§10-1 Det beste for eleven 

Lovforslaget seier:  

I alle handlingar og avgjerder som 
vedkjem elevar, skal det takast 
grunnleggjande omsyn til kva som er best 
for kvar elev. 

Departementet forslag til bestemmelse 
innebærer at alle handlingar og 
avgjeringar som berører eleven, skal vere 
eit grunnleggande omsyn i alle handlingar 
og avgjerder som berører elevar – og må 
sjåast i samanheng med Grunnloven § 104 
andre avsnitt og barnekonvensjonen 
artikkel 3 nr. 1 om barnets beste. Dette 

Alver kommune gjer si tilslutning til 
lovforslaget om ei generell føresegn om 
elevens beste. Alver kommune støtter 
departementet sitt framlegg som viser til 
behov for ein rettleiar for brukarane av lova.  

https://www.regjeringen.no/contentassets/e069262e09fa47d2b8ef4ddb3d971d9e/vedlegg-til-horingsnotat-lovforslaget-ny-opplaringslov-og-endringer-i-friskoleloven-pdf.pdf
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/barnekonvensjonen-nynorsk/id87589/
https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1998-07-17-61?q=oppl%C3%A6ringslov
https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1998-07-17-61?q=oppl%C3%A6ringslov
https://lovdata.no/dokument/LTI/lov/2018-06-22-83
https://www.regjeringen.no/contentassets/0147d443bffd49f9971f54bfc26b5972/nou-2019.pdf


prinsippet inneberer rettigheiter og plikter.  

Departementet meiner det er behov for 
ein praktisk rettleiar om kva prinsippet om 
barnets beste betyr for vedtak og andre 
avgjerder etter opplæringslova.  

§10-2 Elevane sin rett til medverknad 

Det vert vist til § 104 i Grunnloven i 
høyringsnotatet, som viser til at barn har 
krav på respekt for menneskeverdet sitt, 
rett til å bli høyrt i spørsmål som vedkjem 
dei sjølv, og det skal leggast vekt på 
meiningane deira både kollektivt og 
individuelt i samsvar med alder og 
utvikling.  

Det vert også vist til FN barnekonvensjon: 
rett til å bli høyrt (artikkel 12), rett til å ytre 
seg (artikkel 13) og rett til å organisere seg 
(artikkel 15).  

Lovforslaget: Elevane har rett til 
medverknad i alt som gjeld dei sjølve etter 
denne lova. Elevane skal få tilstrekkeleg og 
tilpassa informasjon og har rett til å ytre 
meiningane sine fritt. Elevane skal bli 
høyrde, og det skal leggjast vekt på 
meiningane deira etter alder og modning.  

Dette forslaget skal sikre barns rett til å bli 
høyrt i alle saker – og det er i 
høyringsnotatet vist til dette er i samsvar 
med generell lovutvikling. Ved å ha ein 
lovbestemmelse om dette vil sikre at 
lovens brukarar sikrar elevane sin rett i 
medverknad i alle saker – og ein vil 
forhindre usikkerhet om retten er oppfylt.  

Alver kommune gjer si tilslutning til dette 
lovforslaget, og vurderer at det er særleg 
viktig å få fram FN barnekonvensjon i saker 
som vedkjem barn.  

 

§ 10-4 Skoledemokratiet 

§10 -5 Organisering av skuledemokratiet 

I lovforslaget står det: Kommunen og 
fylkeskommunen skal sørgje for at 
elevane og foreldra får vere med på å 
planleggje, gjennomføre og vurdere 
verksemda til skolen, mellom anna 
arbeidet med skolemiljøet og 
kvalitetsutvikling i opplæringa og 
fastsetjinga av skolereglar. Elevane skal 
ikkje delta i behandlinga av saker som 
er omfatta av lovfesta teieplikt. Skolen 
skal leggje til rette for at alle elevane 
skal kunne ytre seg, og oppmuntre dei til 
å delta i skoledemokratiet. Skolen skal 

Alver kommune gjer si tilslutning til dette 
lovforslaget.  Betydninga å ivareta og 
vidareutvikle demokratiske arbeidsformer 
har stor verdi, og Alver kommune gjer sin 
tilslutning til at det er ein lovfesta rett med 
val av elevråd.  

Det er særleg viktig at det også skal vere 
styrt av alle elevane sjølv og at det kan 
tilpassast lokale forhold både fysisk og med 
dei digitale løysingane som vert lagt fram. 
Dette kan opne for fleire løysingar som kan 
passe alle skular i ulike storleikar. Å legge 
drøfting av organisering av eige 
skuledemokrati til elevane vurderer Alver 
kommune som utelukkande positivt og 



òg hjelpe elevane i arbeidet med 
skoledemokratiet.  
 
Departementet viser til i høyringsnotat at 
å opne for organisering av 
elevdemokratiet på andre måtar enn 
det som tradisjonelt vert forbunden med 
elevråd. Departementet viser til at ny 
teknologi gjer det lettere å legge til rette 
for medverknad, og nevner digitale 
avstemningar, digitale debatter, 
skolekvitring, og rom for digitale ytringer. 
På mindre skular kan det vere rom for å 
erstatte elevråd med eit skulemøte eller 
liknande. Eit allmøte der skuleleiing og 
alle elevane deltek er også vist til som 
ein type organisering. 
 

verdifullt for elevane si læring.  

Alver kommune gjer si tilslutning til at det vil 
kome ei forskrift som regulerer innhald og 
oppgåver til brukerorgana, særleg med 
tanke på elevråd.  

§ 10-6 Elevane si plikt til å delta 

Elevane skal vere aktivt med i opplæringa 
og følgje skolereglane. Kommunen og 
fylkeskommunen skal sørgje for at elevar 
med fråvær frå opplæringa blir følgde 
opp. Skolen kan påleggje elevane å gjere 
oppgåver utanom skoletida (lekser). Det 
må takast omsyn til at elevar har rett til 
kvile og fritid. 

Når det gjeld rett til kvile og fritid vert det 
vist til Barnekonvensjonen artikkel 31. 
Forslaget gjer ikkje skulen ei plikt til å gje 
lekser, men gir et klart rettsleg grunnlag for 
at den enkelte skolen kan gi lekser, basert 
på faglege og pedagogiske vurderingar. 
Kommunen og fylkeskommunen skal ikkje 
kunne bestemme om skulane skal gje 
lekser eller ikkje, ved å fatte vedtak om 
dette sentralt på generelt grunnlag. 

Kommunen skal vere ansvarleg for at 
retten til kvile og fritid vert ivaretatt.  
Kommunen kan fastsette rutinar som skal 
sikre at elevane får oppfylt sin rett til kvile 
og fritid, som ein del av sin internkontroll 
etter kommunelova § 25-1. 

Kommunen og fylkeskommunen skal sørgje 
for at elevar med fråvær frå opplæringa blir 
følgde opp. Alver kommune gjer si tilslutning 
til dette lovforslaget.  

 

 

 

Det kan i forarbeidet gje døme på kva 
myndigheit kommunen har etter 
Kommunelov § 2-1, som ansvarleg for 
grunnopplæringa.  

Alver kommune si vurdering knytt til å kunne 
pålegge heimeoppgåver ynskjer vi at det er 
kommunen som gjer ei avgjerd på kor vidt 
ein kan pålegge oppgåver heime, og ikkje 
den einskilde skule.  

§ 11-1 Tilfredsstillande utbytte av 
opplæringa 

§ 11-4 Personleg assistanse 

§ 11-5 Fysisk tilrettelegging og tekniske 
hjelpemiddel 

§11-6 Individuelt tilrettelagt opplæring 

Ein har over lang tid arbeid med omgrepa 
tilpassa opplæring og spesialundervisning 
og Alver kommune støtter intensjonen med 
behov for endring. Samstundes opplever vi 
og vurderer at omgrepet tilfredsstillande byr 
på utfordring. Det bør kome tydelegare 
fram kva som er eit tilfredsstillande utbytte. 

Det er komplekst å skulle endre omgrep. 
Innhald i omgrep må leggast vekt på. Alver 



Bakgrunn for endring frå omgrepet 
spesialundervisning til individuelt tilrettelagt 
opplæring er knytt til ei vurdering av at 
omgrepet ikkje gjer ein treffande 
beskriving av rettighetens innhald, samt at 
omgrepet gjer negative assosiasjonar. 
Departementet meiner det taler for ei 
endring og eit stort fleirtal av 
høyringsinstansane støtter det. 
Departementet understrekar samstundes i 
høyringsnotat at dagens 
spesialundervisnings hovudutfordring er 
korleis den vert praktisert.  

I dette lovforslaget ber departementet om 
innspel omkring bruken omgrepa tilpassa 
versus universell opplæring.  

Lovforslaget: § 11-1 Tilfredsstillande utbytte 
av opplæringa 

Kommunen og fylkeskommunen skal sørgje 
for at opplæringa er [tilpassa/universell], 
det vil seie at elevane skal få eit 
tilfredsstillande utbytte av opplæringa 
uavhengig av funksjonsnivå, og at alle skal 
få utnytta og utvikla evnene sine.  

Kommunen og fylkeskommunen skal sørgje 
for at lærarane følgjer med på utviklinga til 
elevane og vurderer om dei har 
tilfredsstillande utbytte av opplæringa.  

Kommunen og fylkeskommunen skal sørgje 
for at lærarane melder frå til rektor dersom 
det er tvil om at ein elev har 
tilfredsstillande utbytte av opplæringa. Om 
det må til, skal skolen setje i verk eigna 
tiltak. Skolen skal vurdere om tiltaka er nok 
til å gi eleven eit tilfredsstillande utbytte av 
opplæringa, eller om eleven kan trenge 
individuelt tilrettelagd opplæring. 

Departementet vil anbefale dele opp 
dagens spesialundervisning i separate 
rettigheiter, ved å skilje mellom rett til 
individuelt tilrettelagt opplæring, rett til 
personleg assistanse og rett til fysisk 
tilrettelegging. Grunngjeving er til dømes 
knytt til at dette kan bidra til eit klarere 
skilje mellom om kva som er opplæring i 
form av pedagogisk tilrettelegging og kva 
som ikkje er det. Det kan også medføre at 
det er lettare å oppfylle kompetansekrav 
for skulane, då andre personar kan 
tilsettast for å utføre oppgåver som 
handlar om personleg assistanse. For 

kommune støtter bruk av omgrepet 
universell opplæring, men ser behov for at 
det må kjem tydelegare fram at det er 
overordna del og LK 20 som er retning knytt 
til innhald og kvalitet i den universelle 
opplæringa. Å skilje rettigheiter i 3 deler 
vurderer vi kan bidra til å definere kva som 
vil vere pedagogisk tilrettelegging.  

Alver kommune vurderer at omgrepet 
universell opplæring i størst grad støtter opp 
høvet ein har for å tilrettelegging fleksibelt i 
opplæringa på skulen. I det universelle 
læringsarbeidet lærarane skal handtere 
som profesjonsutøvere ligg det 
handlingsrom.  

Alver kommune vurderer at denne endringa 
vil medføre ei tydeleggjering knytt til at det 
er ei mindre gruppe elever som skal ha 
behov for individuelt tilrettelagt opplæring.  

 



elevar som treng ein kombinasjon av ulike 
formar for tilrettelegging, må ein vurdere 
dei 3 formane i heilheit og samanheng.  

§ 11-13 Pedagogisk -psykologisk teneste 

Kommunen og fylkeskommunen skal ha ei 
pedagogisk-psykologisk teneste. Den 
pedagogisk-psykologiske tenesta skal 
samarbeide med og støtte skolane i 
arbeidet deira for å gi eit inkluderande 
opplæringstilbod til elevar som har ulike 
behov for tilrettelegging av opplæringa. 
Tenesta skal  

a) støtte og rettleie skolane i å greie ut 
behov for tilrettelegging av opplæringa 
og eventuelt setje inn tiltak så tidleg som 
mogleg  

b) hjelpe til med kompetanseutvikling og 
organisasjonsutvikling for å oppnå eit 
inkluderande og tilrettelagd 
opplæringstilbod. 

Der lova eller forskrift til lova krev sakkunnig 
vurdering, er det den pedagogisk-
psykologiske tenesta som skal utarbeide 
vurderinga. 

Departementet peiker på at hensikt med 
lovforslaget er å behalde PPT som eit 
spesialistorgan – og at det vert forventa at 
skulen sjølv har ei brei og robust 
generalistkompetanse.  

Skulen skal drive opplæring, tilrettelegging 
og førebygging, samt tidlig innsats mot 
heile elevmassen. Departementet peiker 
på at PPT si rolle vert å støtte og rettleie 
skulane der tjenesta si 
spesialistkompetanse er relevant og eit 
naudsynt supplement til skulens eigen 
kompetanse, og kan støtte lærere både 
når det gjeld eit godt inkluderande tilbod 
før eventuelle utfordringar oppstår, eller i 
saker der det er knytt ei gryande 
bekymring rundt.  

Departementet meiner at målsettinga 
med PPT sitt førebyggande arbeid bør 
vere å gi råd på eit tidlig tidspunkt, slik at 
riktige tiltak og nødvendig tilrettelegging 
kan settes i gong som følgande av 
manglande tilrettelegging.  

Departementet mener at målet med PP-

Alver kommune gjer si tilslutning til 
lovforslaget og vurderer at lovforslag 
gjenspeglar tiltak  i Meld. St. 6. Alver 
kommune har PPT tett på skulane i arbeidet 
med førebygging og tilrettelegging av 
opplæringa og dei bidrar med sin 
kompetanse på eit tidleg tidspunkt med 
tanke på at færre vil ha behov for 
individuelt tilrettelagt opplæring, og hjelpe 
til med kompetanse- og 
organisasjonsutvikling.   



tjenestens forebyggende arbeid bør være 
å gi råd og veiledning til skolene før 
eventuelle større utfordringer oppstår, slik 
at riktige tiltak og nødvendig 
tilrettelegging kan iverksettes raskt. Dette 
vil bidra til å sikre at færrest mulig barn får 
behov for individuell tilrettelegging som 
følge av manglende tilpasninger. Det 
forutset eit heilhetlig blikk for alle elevane 
og det fellesskapet elevane er ein del av. 
Departementet presiserer at det ikkje betyr 
at PPT skal ha ansvar for å støtte skulane i 
deiras førebyggande arbeid for kvart 
enkelt born( èin for èin), og ei heller at PPT 
får ansvar for å støtte lærerens 
allemennpedaogiske kompetanse.  

Målgruppa for PPT sitt førebyggande 
arbeid vert retta mot både elevar som 
ikkje har – eller står i fare for å ikkje kunne 
få tilfredstillande utbytte av den ordinære 
opplæringa, og elevar med stort 
læringspotensiale som gjer at dei treng 
tilrettelegging. For å ivareta det 
førebyggende perspektivet bør ikkje 
lovteksten kreve at elever allereie må ha 
eit behov for tilrettelegging før PPT skal 
komme inn og støtte skulane.  

§ 12 Skolemiljøet til elevane 

Gjeld § 12-4 § 12-5 og §12-6 

12-4 Plikt til å sikre eit trygt og godt 
psykososialt skolemiljø (aktivitetsplikt) Alle 
som arbeider på skolen, skal følgje med på 
korleis elevane har det, og om mogleg 
gripe inn dersom nokon krenkjer ein elev 
med til dømes mobbing, vald, 
diskriminering eller trakassering. Alle som 
arbeider på skolen, skal melde frå til rektor 
dersom dei får mistanke om eller 
kjennskap til at ein elev ikkje har eit trygt 
og godt skolemiljø. Skolen skal snarast 
undersøkje saka. Rektor skal melde frå til 
kommunen og fylkeskommunen i alvorlege 
tilfelle. Når ein elev seier at ho eller han 
ikkje har det trygt og godt, skal skolen 
snarast undersøkje saka og rette opp 
situasjonen med eigna tiltak. Det same 
gjeld når ei undersøking som skolen sjølv 
har sett i gang, viser at ein elev ikkje har 
det trygt og godt. Tiltaka skal veljast på 
grunnlag av ei konkret og fagleg 
vurdering. Skolen skal lage ein skriftleg plan 
for tiltaka i ei sak. I planen skal det stå  

Alver kommune gjer si tilslutning til 
lovforslaga i § 12.  

Alver kommune gjer si tilslutning til lovforslag 
til Statsforvaltar si handheving j,f. § 12-6. I 
lovforslaget skal Statsforvalter som 
håndhevar avgjere om tiltaksplikta etter § 
12-4 tredje avsnitt og plikta til å lage ein 
skriftleg plan etter § 12-4 fjerde avsnitt er 
oppfylt. Alver kommune vurderer at ved å 
gå inn i desse to delpliktene dreier fokuset 
seg mot eleven og kva løysingar som kan 
hjelpe og om plikta til å rette opp 
situasjonen med eigna tiltak er 
ivaretakande.  

Alver kommune meiner at ei slik 
tydeleggjering er med på å avklare rolla til 
Statsforvaltar som ein tilsynsførar knytt til 
rutinar og planar for å fylgje med og gripe 
inn, og at det ikkje gjeld enkeltståande 
saker. Rutinar og planer, samt det 
førebyggande arbeidet er grunnlag for eit 
tilsyn, og då ikkje ei vurdering som vil hjelpe 
den aktuelle eleven framover.  

Alver kommune ser at ein felles mal på 
aktivitetsplan kan vere hensiktsmessig og vil 
støtte arbeidet knytt til utarbeiding av ein 



 a) kva problem tiltaka skal løyse  

b) kva tiltak skolen har planlagt  

c) når tiltaka skal gjennomførast  

d) kven som skal gjennomføre tiltaka  

e) når tiltaka skal evaluerast  

Skolen skal dokumentere kva som blir gjort 
for å oppfylle aktivitetsplikta etter første til 
femte avsnitt, i den forma og det 
omfanget som er nødvendig.  

§ 12-5 Plikt til å melde frå dersom ein som 
arbeider på skolen, krenkjer ein elev  

Dersom ein som arbeider på skolen, får 
mistanke om eller kjennskap til at ein 
annan som arbeider på skolen, krenkjer ein 
elev med til dømes mobbing, vald, 
diskriminering eller trakassering, skal 
vedkommande straks melde frå til rektor. 
Rektor skal melde frå til kommunen eller 
fylkeskommunen. Dersom ein som arbeider 
på skolen, får mistanke om eller kjennskap 
til at ein i leiinga ved skolen krenkjer ein 
elev med til dømes mobbing, vald, 
diskriminering eller trakassering, skal 
vedkommande melde frå til kommunen 
eller fylkeskommunen direkte.  

§ 12-6 Statsforvaltaren si handheving av 
aktivitetsplikta i enkeltsaker  

Dersom ein elev ikkje har eit trygt og godt 
skolemiljø, kan eleven eller foreldra melde 
saka til statsforvaltaren etter at saka er 
teken opp med rektor. Statsforvaltaren skal 
avgjere om tiltaksplikta etter § 12-4 tredje 
avsnitt og plikta til å lage ein skriftleg plan 
etter § 12-4 fjerde avsnitt er oppfylt. 
Dersom saka ikkje er teken opp med 
rektor, eller om det er under ei veke sidan 
ho vart teken opp, skal statsforvaltaren 
avvise saka, om det ikkje er særlege 
grunnar til å behandle ho. Det same gjeld 
dersom eleven ikkje lenger går på den 
aktuelle skolen. Kommunen, 
statsforvaltaren og skolen skal utan hinder 
av lovfesta teieplikt leggje fram alle 
opplysningar som statsforvaltaren meiner 
må til for å greie ut saka. Kjem 
statsforvaltaren til at skolen ikkje har 
oppfylt tiltaksplikta etter § 12-4 tredje 
avsnitt, kan statsforvaltaren vedta kva 

skriftleg plan.  

 



skolen skal gjere for å oppfylle retten til eit 
trygt og godt skolemiljø. Statsforvaltaren 
skal setje ein frist for gjennomføringa av 
vedtaket og følgje opp saka. 
Statsforvaltaren kan vedta reaksjonar etter 
skolereglane, jf. § 10-7, eller vedta at ein 
elev skal byte skole, jf. § 13-2. Avgjerda til 
Statsforvaltaren er eit enkeltvedtak. 

Tilfeller der ansatte griper inn fysisk mot 
elever gjentatte ganger 

Punkt 31.6.7 i høyringsnotat 

Departementet ber om 
høyringsinstansenes innspel til om 
opplæringslova bør innehalde en heimel 
for at tilsette i skulen skal kunne bruke 
fysiske inngrep mot elevar når det er 
naudsynt for å hindre skade på personar 
eller vesentleg skade på eigedom.  

Departementet viser til i høyringsnotatet at 
ein ber om innspel på 2 ulike alternativer 
på reguleringer for tilfeller der ansatte grip 
inn fysisk mot elever gjentatte ganger.  

Alternativ 1 innebærer å lovfeste at det 
skal fattes eit vedtak om individuelt 
tilrettelagt opplæring dersom det er grunn 
til å forvente at det vil oppstå gjentatte 
situasjoner der ansatte må gripe inn fysisk 
mot en elev. 

Alternativ 2 er å lovfeste at det skal 
utarbeidast ein aktivitetsplan med tiltak for 
å gje eleven eit trygt og godt skolemiljø. 
Ein slik aktivitetsplan kan forplikte skulen til 
å gjennomføre tiltak for at eleven skal 
trives sosialt og i opplæringa og kjenne 
seg så trygg i skulemiljøet at ein unngår at 
det oppstår situasjonar med fysiske inngrep 
frå tilsette. 

Alver kommune vurderer at det må komme 
tydeleg fram i lovtekst når det gjeld dei 
tilsette sitt handlingsrom i høve inngripen 
ovanfor elevane.  Ein rettleiar kan vere 
hensiktsmessig som alternativ til at det vert 
ein lovheimel.  

Ein har erfart at det er behov for at dei 
tilsette sine høve til inngripen overfor elev på 
ulike måtar er tydelege og føreseielege.  

§ 26-1 Kulturskole  

Lovforslaget:  

Kommunen skal ha eit tilbod om kulturskole 
til barn og unge, organisert i tilknyting til 
skolen og kulturlivet elles. Kommunen kan 
samarbeide med andre kommunar om 
tilbodet. Kulturskolen skal ikkje godta 
krenkjande oppførsel som til dømes 
mobbing, vald, diskriminering og 
trakassering. Kulturskolen skal førebyggje 
tilfelle der elevar ikkje har eit trygt og godt 

Alver kommune gjer si tilslutning til 
lovforslaget. 

Alver kommune meiner at presisering knytt til 
skulemiljø for kulturskulane er ei viktig og 
etterlengta avklaring.   

Kunnskapsdepartementet, gjerne 
gjennom Norsk kulturskuleråd, bør legge til 
rette for kompetanseauke i kulturskulane 
knytt til praktiske konsekvensar av nye 
lovkrav. 



skolemiljø ved å arbeide kontinuerleg for å 
fremje helsa, trivselen og læringa til 
elevane. 

Departementet har foreslått å behalde 
lovbestemmelsen om kulturskulen i 
opplæringslova. Departementet peikar på 
at samanhengen mellom kulturskulen og 
grunnskulen og den vidaregåande 
opplæringa er viktig lokalt. Det er eit mål 
at alle born og unge som ynskjer det, skal 
få høve til å gå på kulturskulen og få eit 
relevant tilbod av god kvalitet.  

Departementet foreslår at kulturskulen skal 
ha den same nulltoleranse mot krenkingar 
som der er i skulen, SFO og på leksehjelp. 
For det andre foreslår departementet ei 
plikt for kulturskulen til å arbeide 
førebyggande for å sikre born og unge i 
kulturskulen å ha eit trygt og godt 
læringsmiljø. Ein skal arbeide aktivt for at 
born og unge har det trygt og godt når 
dei deltek i kulturskulens sitt aktivitetar, og 
at det skape eit inkluderande fellesskap i 
kulturskulen. 
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Retningsliner for tildeling av tilskot til private barnehagar 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune følgjer Forskrift om tildeling av tilskudd til private barnehager ved tildeling av 
tilskot til private barnehagar. 

 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.11.2021: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
OKK- 068/21 uttale: 
Alver kommune følgjer Forskrift om tildeling av tilskudd til private barnehager ved tildeling av 
tilskot til private barnehagar. 
 
 
Alver formannskap 11.11.2021: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 097/21 innstilling: 
Alver kommune følgjer Forskrift om tildeling av tilskudd til private barnehager ved tildeling av 
tilskot til private barnehagar. 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i utval for oppvekst, kunnskap og kultur og formannskap. 
Saka skal avgjerast i kommunestyret. 
 
Bakgrunn 
I kommunestyret 24.06.2021 sak 80/21 gjorde rådmannen framlegg om å innføre tre 
teljetidspunkt i kommunale- og private barnehagar. 
 
I same sak stod dette, sitat: 
Administrasjonen set i verk arbeidet med å lage retningsline for berekning av tilskot til dei 
private barnehagane samt justere retningsline for gjennomføring av opptak til barnehage. 
Framlegg til retningsliner kjem opp som eiga sak i september. 
 
Vedtak i kommunestyret 24.06.2021: 



KO- 080/21 Vedtak: Kommunestyre ynskjer at barnehagane i Alver skal vera trygge og gode 
vere- og læreplassar for barna våre. Føreseielege rammer for barn, tilsette og 
barnehageeigar bidreg til dette. Fleire ein eitt teljetidspunkt (15.12.) vil skapa ein ustabilitet i 
barnehagetilbodet gjennom året, både når det gjeld gruppesamansetjing, personale og 
økonomi. I barnehagen der trygge relasjonar er så avgjerande for kvaliteten, vil dette vera 
svært uheldig. Fleire teljetidspunkt vil gje auka bruk av korte midlertidige stillingar, noko som er 
dårleg personalpolitikk. 
 
 1. Alver Kommune vil halda på eitt teljetidspunkt i kommunale og private barnehagar, 15/12. 
 
På bakrunn av dette vedtaket har Alver kommune eitt teljetidspunkt, 15.12. Det er såleis ikkje 
behov for å utarbeide lokale retningsliner for tildeling av tilskot til private barnehagar. Alver 
kommunen følgjer den statlege forskrifta om tildeling av tilskot til private barnehagar.  
 
 
Retningsliner for opptak til  barnehagar i Alver kommune kjem opp som eiga sak. 
 
Saksopplysninger: 
I forskrift om tildeling av tilskot til private barnehagar kjem det tydeleg fram korleis denne 
prosessen skal vere.  

§ 1 i forskrifta, sitat: 

§ 1.Vedtak om kommunalt tilskudd 

Kommunen skal uten ugrunnet opphold fatte vedtak om tilskudd til private barnehager én 
gang i året, i samsvar med forskriften her. 

Kommunen skal uten ugrunnet opphold fatte nytt vedtak om tilskudd til private barnehager 
hvis det følger av lokale retningslinjer eller det foreligger store aktivitetsendringer etter § 12. 

I praksis betyr dette at dei private barnehagane får vedtak om ny sats for 2022 innan 
31.10.2021. Tilskotet byggjer på tal frå Basilrapportering per 15.12. Snarast mogeleg etter at 
Basilrapporteringa er godkjent, vert det skrive vedtak om tilskot for 2022. 

Store aktivitetsendringar krev nytt vedtak om tilskot. I samtale med Statsforvaltaren kan døme 
på stor aktivitetsendring vere ein avdeling opp eller ned. I samband med retningsliner for 
opptak vil rådmannen lage rutinar for å vurdere store aktivitetsendringar. 

§ 3 i forskrifta, sitat: 

§ 3.Driftstilskudd til ordinære barnehager 

Kommunen skal gi driftstilskudd til private ordinære barnehager per heltidsplass. 
Driftstilskuddet skal beregnes ut fra gjennomsnittlige ordinære driftsutgifter per heltidsplass i 
tilsvarende kommunale ordinære barnehager, fratrukket administrasjonsutgifter, 
pensjonsutgifter og arbeidsgiveravgift på pensjonsutgifter. Grunnlaget for beregningen er 
kommuneregnskapet fra to år før tilskuddsåret. 

Kommunen skal gi påslag for pensjons- og administrasjonsutgifter, jf. § 4 og § 5. 

Arbeidet med driftstilskot til dei private barnehagane vert gjort i samband med 
budsjettprosessen kvar haust. Som det kjem fram i lovteksten er kostnader i dei kommunale 
barnehagane styrande for dette tilskotet.  

https://lovdata.no/forskrift/2015-10-09-1166/%C2%A712


§ 6 i forskrifta, sitat: 

 § 6.Kapitaltilskudd til ordinære barnehager 

Kommunen skal gi kapitaltilskudd til private ordinære barnehager per heltidsplass ut fra 
barnehagebyggets byggeår. 

Tilskuddet skal beregnes etter satser fastsatt av departementet. 

Kapitaltilskotet, vert saman med driftstilskotet, betalt ut til dei private barnehagane 
månadleg.  

Lenke til: Forskrift om tildeling av tilskudd til private barnehager 

Kort oppsummert er innhaldet i forskrifta om tildeling av tilskot til private barnehagar dette: 
· Kommunalt tilskot til private barnehagar 
· Driftstilskot til ordinære barnehagar 
· Kapitaltilskot til ordinære barnehagar 
· Berekning av sats tilskot private barnehagar 

         Teljing per 15.12. 
· Store aktivitetsendringar i private barnehagar 

         Vurdere tilskotet på nytt 
· Rapportering  

Som allereie sagt følgjer Alver kommune Forskrift om tildeling av tilskudd til private barnehager 
ved tildeling av tilskot til dei private barnehagane. I praksis betyr det å etterleve krava i lov og 
forskrift. Mykje er styrt av fastsette tidspunkt. Døme på dette er kravet til vedtak om sats innan 
31.10., og Basilrapportering per 15.12. kvart år.  

Framlegg til rådmannen sitt vedtak er såleis ei stadfesting av regelverket for tildeling av tilskot 
til private barnehagar. Dette er styrande for korleis tildeling av tilskot til private barnehagar i 
Alver vert gjort.  
 
 
 

https://lovdata.no/dokument/LTI/forskrift/2015-10-09-1166
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Tilstandsrapport for skulane i Alver 2020/2021 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Tilstandsrapport for skulane i Alver 2020-2021 vert tatt til orientering. 

 
Ungdomsråd 08.11.2021: 
Handsaming: 
Orientering i saka v/Robert Lorang Hansen 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
UR- 049/21 uttale: 
Tilstandsrapport for skulane i Alver 2020-2021 vert tatt til orientering. 

 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.11.2021: 
Handsaming: 
Orientering til saka v/Kristin Moe-kommunalsjef Oppvekst 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
OKK- 072/21 innstilling: 
Tilstandsrapport for skulane i Alver 2020-2021 vert tatt til orientering. 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til orientering i Ungdomsrådet, Utval for oppvekst, kunnskap og kultur og Alver 
kommunestyre. 
 
Saksopplysninger: 
Det er fastsett i opplæringslova og privatskulelova at skuleeigar pliktar å utarbeide ein årleg 
rapport om tilstanden i opplæringa. I St.meld. nr. 31 (2007-2008) Kvalitet i skolen går det fram 
at det er viktig at styringsorgana i kommunar og fylkeskommunar har eit bevisst og 
kunnskapsbasert forhold til kvaliteten på grunnopplæringa. Dette er nødvendig for å følgje 
opp utviklinga av sektoren på ein god måte. 

Skuleeigar skal, jf. opplæringslova § 13-3e, drøfte den årlege rapporten. For Alver kommune 
er det kommunestyret som er politisk skuleeigar. Dei folkevalde skal difor drøfte rapporten. 



Tilstandsrapport for skulane i Alver 2020-2021 er vedlagt i saka.  

 
Vedlegg i saken: 
01.11.2021 Tilstandsrapport for skulane i Alver 2020-2021 1633130 
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Tilstandsrapport for Alver barnevernteneste 2021 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Tilstandsrapport for Alver barnevernteneste 2021 vert tatt til orientering. 

 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.11.2021: 
Handsaming: 
Orientering til saka v/Sissel Frotjold-tenesteleiar Barnevern 
Tilstandsrapport for Alver barnevernteneste 2021 vert tatt til orientering, samrøystes. 
 
OKK- 069/21 innstilling: 
Tilstandsrapport for Alver barnevernteneste 2021 vert tatt til orientering. 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til orientering i Utval for oppvekst, kunnskap og kultur og Alver kommunestyre.  
 
Saksopplysninger: 
Fra 1.1.2021 er det lovbestemt at kommunestyret minst ein gang i årleg skal få ei redegjering 
om tilstanden i barneverntjenesta (bvl § 2-1 nytt åttende ledd). 
  
I Prop 73 L om endringer i barnevernloven vart det fremma eit iforslag om å lovfeste et slikt 
krav om årlig tilstandsrapportering om barnevernet til kommunestyret. Forslaget var på høring 
i 2019, og innspillene var i all hovedsak positive. Våren 2020 ble Prop 84 L (2019-2020) lagt frem 
for Stortinget. Her ble forslaget om tilstandsrapportering gjentatt og spesifisert. Forslaget ble 
vedtatt med virkning fra 1. januar 2021. Les mer om dette her. 

Kommunens øverste politiske og administrative ledelse har det overordna ansvaret for at 
barneverntenesta forvaltas i henhald til gjeldande regelverk og at tenestene er forsvarlege. 

Kommunestyret er politisk eigar av barneverntenesta og dei folkevalgte skal difor drøfte 
rapporten.  
 
Tilstandsrapport for Alver barnevernteneste er vedlagt i saka.  
 

 
Vedlegg i saken: 
02.11.2021 Tilstandsrapport for Alver barnevernteneste 2021 1633984 

https://www.regjeringen.no/contentassets/67954c9d29dd4c0ca3134e0931f32fdc/no/pdfs/prp201620170073000dddpdfs.pdf
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop.-84-l-20192020/id2698870/
https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=79472
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Prioritering av søknader om spelemidlar 2022 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommunestyre godkjenner prioritering av søknader om spelemidlar 2022 slik det ligg føre 
i saka.   

 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.11.2021: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
OKK- 066/21 innstilling: 
Alver kommunestyre godkjenner prioritering av søknader om spelemidlar 2022 slik det ligg føre 
i saka.   
 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i utval for oppvekst, kunnskap og kultur. 
Saka skal avgjerast i kommunestyret. 
 
Bakgrunn 
Spelemidlar er ei tilskotsordning for bygging og rehabilitering av anlegg for idrett, friluftsliv  
og fysisk aktivitet. Midlane er overskot frå Norsk tipping. Det kan søkjast om støtte til  
ordinære anlegg og til nærmiljøanlegg. Ordinære anlegg er anlegg for organisert og  
eigenorganisert idrett og fysisk aktivitet, medan nærmiljøanlegg er anlegg eller område 
for eigenorganisert fysisk aktivitet, som ligg i tilknyting til bu- og/eller opphaldsområde. 
Berre utandørsanlegg kan vera nærmiljøanlegg.  
 
Alle innkomne spelemiddelsøknader, både søknader for ordinære anlegg og 
nærmiljøanlegg, skal vera omtala i anleggsstrategien/kommunal plan for idrett og 
fysisk aktivitet og prioriterast gjennom eit politisk fatta vedtak. Med unntak av 
nærmiljøanlegg med kostnadsramme under 600 000 kroner. Fylkeskommunen står for 
endeleg tildeling utfrå ramme gitt av Kulturdepartementet.  
 
Det er kome inn 23 søknader om tilskot til ordinære anlegg og 11 søknader om tilskot til 
nærmiljøanlegg i Alver kommune.  

 
Søknadsprioriteringa er i samsvar med Anleggsstrategi for Alver 2020-2024. Strategien 
vart rullert i kommunestyret 17.september sak 092/20.  

 



Saksopplysninger: 
 
Ordinære anlegg  
Eit ordinært anlegg kan få inntil 1/3 av godkjend kostnad i tilskot frå spelemidlane. I ordninga 
for ordinære anlegg må ein søkja minst tre gonger (tre år) for kvart anlegg før det kan få 
tildelt midlar. Dette gjeld uavhengig av kommunen si prioritering av innkomne søknader. Alle 
søknader må likevel stå på prioriteringslista, sjølv om dei ikkje kan få tilskot dette året.  
 
Søknadene er prioriterte ut frå om dei er i posisjon for å få utbetaling i 2020, etter tre års 
minste ventetid, og Anleggsstrategi for Alver 2020-2024 sitt prinsipp om balanse av mellom 
private og offentleg søknader.  
 
Rådmannen foreslår følgjande prioritering av innkomne søknader for ordinære anlegg:  

Pri. Anlegg Stad Søkar Første 
søknadsår 

Søknadssum 

1 Fossemyra 
fotballhall 
40x64m 

Fossemyra 
Idrettspark, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 2020 5 000 000 

2 Etablering av 
lager 

Fossemyra 
Idrettspark, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 2020 1 000 000 

3 Rehabilitering 
av grasbane 

Hordabø Hordabø IL 2020 128 000 

4 Hus for drift og 
materiell 

Hordabø Hordabø IL 2020 848 000 

5 Klubbhus Stokkedalen Radøy 
skyttarlag 

2020 1 705 000 

6 Kunstgrasbane 
I, rehabilitering 
og lysanlegg 

Fossemyra 
Idrettspark, 
Frekhaug 

IL Kvernbit 2020 2 360 000 

7 Knarvik Arena – 
fleirbrukshall 

Knarvik Alver 
kommune 

2018  12 400 000 
(delar av 
summen er 
delutbetalt) 

8 Lyssett turveg Manger Alver 
kommune 

2020 1 700 000 

9 Standplass Lindås Lindås 
skyttarlag 

2021 1 053 000 

10 Kunstgrasbane 
9’ar 

Leirdalen Nordre 
Holsnøy IL 

2021 669 000 

11 Basishall /turn Alversund Alver 
kommune 

2020 4 000 000 

12 Fleirbrukshall Alversund Alver 
kommune 

2020 10 500 000 

13 Rehabilitering 
basseng og 
bygningsmasse 

Radøyhallen Alver 
kommune 

2020 284 000 

14 Buldreanlegg  Knarvik Arena Alver 
kommune 

2020 300 000 

15 Orienteringskart  Eikanger/Baståsen Idrottslaget 
Gular 
Orientering 

2021 160 000 

16 Rehabilitering 
kunstgrasbane 
II, 11’ar 

Fossemyra IL Kvernbit 2022 1 000 000 

17 Turpadling Vikebø Alver 2020 60 000 



brygge kommune 
18 Aktivitetssal Sagstad skule Alver 

kommune 
2020 1 049 000 

19 Dagsturhytte  Eldsfjellet Alver 
kommune 

2021 390 000 

20 Dagsturhytte  Bynga Alver 
kommune 

2021 385 000 

21 Dagsturhytte  Vardefjellet Alver 
kommune 

2021 385 000 

22 Standplass og 
skyteskiver 

Stokkedalen Nordhordland 
jakt og 
fiskelag 

2022 99 300 

23 Rehabilitering 
kunstgrasbane, 
11’ar 

Knarvik Alver 
kommune 

2022 1 000 000 

     41 713 300,- 
 
 
Nærmiljøanlegg 
Eit nærmiljøanlegg kan få inntil 50 % av godkjend kostnad i tilskot frå spelemidlane. I denne 
ordninga kan ein få tilskot første gong ein søkjer. Kommunen si prioritering og den totale 
ramma i fylket vert såleis avgjerande for kva anlegg som får midlar. Prioriteringa under er i 
tråd med prioriteringsrekkjefølgja i Anleggsstrategi for Alver 2020-2024: 
 
Rådmannen foreslår følgjande prioritering av innkomne søknader for nærmiljøanlegg: 
 

Pri. Anlegg Stad Søkar Første 
søknadsår 

Søknadssum 

1 Minibane kunstgras Grønålen Manger 
Idrettslag 

2021 300 000 

2 Pump track Grønålen Manger 
Idrettslag 

2021 249 000 

3 Buldrestein Grønålen Manger 
Idrettslag 

2021 152 000 

4 Trimpark  Grønålen, 
nordre sving 

Manger 
Idrettslag 

2021 74 000 

5 Baderampe Nesvatnet Alver 
kommune 

2021 53 000 

6 Utandørs 
treningsapparat/ 
parkouranlegg 

Grønålen, 
sørenden 

Alver 
kommune 

2021 170 000 

7 Aktivitetsanlegg Sæbø skule Alver 
kommune 

2021 300 000 

8 Fleiraktivtetsområde Manger skule Alver 
kommune 

2021 280 000 

9 Ballbinge (2stk) Mjåtveitmarka Mjåtveitmarka 
velforeining  

2022 407 000 

10 Ballbinge Fløsvika Fløsvika ve og 
vel 

2022 300 000 

11 Gapahuk Vallevika Bergen og 
omland 
friluftsråd (BOF) 

2022 124 000 

     2 409 000,- 
 
Uttale frå idrettsrådet er lagt ved saka.  
 
Oversyn tidlegare års tildelingar 



 
Ordinære anlegg 2021 

Søkjar Søknad Tildelt 
Meland golf Driving range, 

oppgradering, 
takoverbygg 

700 000,- 

Radøy IL Garderobebygg, 
Austmarka 

1 827 000,- 

Radøy skyttarlag 200 meter riflebane med 
støydempa 
standplassbygg, 
Stokkedalen 

765 000,- 

Seim skyttarlag 15 meter miniatyrbane 1 800 000,- 
Alver kommune Fleirbrukshall, Knarvik 

Arena 
4 800 000,- 

  9 892 000,- 
 
Nærmiljøanlegg 2021 

Søkjar Søknad Tildelt 
Alver kommune BMX-bane, Alversund skule 300 000,- 
Alver kommune Utandørs bordtennisbord, 

Alversund skule 
45 000,- 

Alver kommune Ballbinge, Sæbø skule 110 000,- 
Alver kommune Aktivitetsområde,  

Austebygd skule 
300 000,- 

Alver kommune Hinerløype, Leiknes skule 300 000,- 
Alver kommune Pumptrack, Leiknes skule 300 000,- 
Alver kommune Fleiraktivitetsområde, 

Eikanger skule 
247 000,- 

Alver kommune Utandørs basketbane, 
Alversund skule 

266 000,- 

  1 862 000,- 
 
Ordinære anlegg 2020 

Søkjar Søknad Tildelt 
Nordhordland pistolklubb Skytebane Stokkedalen, 

Pistol feltanlegg 
690 000,- 

Alver kommune Radøyhallen fleirbrukshall, 
rehabilitering 

1 308 000,- 

Alver kommune Nesvatnet 
nærmiljøanlegg, toalett 

149 000,- 

Alver kommune Nordhordlandshallen, 
fotballhall 

600 000,- 

Alver kommune  Knarvik Arena, klatrehall 3 000 000,- 
Alver kommune Nordhordlandshallen, 

delanlegg friidrett 
276 000,- 

Alver kommune Knarvik Arena 2 000 000,- (+ 2 762 000,-) 
  8 023 000,- (10 785 000,-) 

 
Nærmiljøanlegg 2020 

Søkjar Søknad Tildelt 
Alver kommune Knarvik barneskule, 

streetbasket 
289 000 

Alver kommune Knarvik barneskule, skating 
og sykling 

300 000 



Alver kommune Knarvik barneskule, 
lysanlegg skate- og 
sykkelområde 

53 000 

Alver kommune Knarvik barneskule, 
lysanlegg nærmiljø vestside 

300 000 

Alver kommune Frekhaug torg, 
aktivitetsområde 

300 000 

Alver kommune Meieriparken 266 000 
Alver kommune Sagstad skule, 

parkour/klatring/trimpark 
89 000 

Alver kommune Sagstad skule, 
fleirbruksanlegg 

241 000 

Alver kommune Alversund, minibane 
multisport 

300 000 

Alver kommune Alversund skule, tursti 600 000 
  2 738 000 

 
Ordinære anlegg 2019 

Søkjar Søknad Tildelt 
Nordre Holsnøy IL Vestbygd skule, 

kunstgrasbane 29m x 49m 
583 000 

Radøy kommune Radøyhallen, lager 180 000 
  763 000 

 
Nærmiljøanlegg 2019 

Søkjar Søknad Tildelt 
Lindås kommune Seim skule hinderløype 273 000 
Lindås kommune Seim skule zip line 273 000 
Lindås kommune Kvamsvågen 

santiæranlegg 
177 000 

Lindås kommune Kvamsvågen gapahuk 111 000 
Lindås kommune Hillandsvatnet baderampe 169 000 
Lindås kommune Knarvik ny barneskule 

turnapparat 
300 000 

Austebygda fritidspark Austebygd Fritidspark BMX 
bane 

118 000 

Radøy kommune Sæbø skule - 
aktivitetsanlegg (ballspel) 

48 000 

Radøy kommune Grønålen, bocciabane 165 000 
Radøy kommune Radøy ungdomsskule, 

balanseline 
46 000 

  1 680 000 
 
 
 
Vedlegg i saken: 
02.11.2021 Uttale Alver idrettsråd 1633342 
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Avvikle interkommunalt samarbeid ved Radøy interkommunale busenter 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

A. Interkommunalt samarbeid ved Radøy interkommunale busenter vert avvikla og 
avtalen vert sagt opp innan 31.12.21  

B. Organisering av noverande institusjonstilbod til personar busett i Alver vert avvikla og 
nytt butilbod vert endra til heildøgnsbemanna omsorgsbustad pluss (bufellesskap) 
når ny lokasjon er klar. I oppseiingstida vert det arbeidd med å etablere lokasjon for 
framtidig drift.  

C. Rådmannen vil komme attende til kommunestyret med sak om val av lokasjon 

 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.11.2021: 
Handsaming: 
Orientering ved tenesteleiar psykisk helse og rus, Vibeke Erstad  
Rådmannen sitt framlegg fekk 4 røyster og vart vedteke med leiar sin dobbeltrøyst (Magne 
Bjørndal, Jan Arild Lindaas, Reidar Knutsen og Svein Arne Vabø), 4 røysta mot (Sølvi Knudsen, 
Else Marie Dale, Jannicke Helland og Liv Erstad) 
 
RMNF- 046/21 uttale: 

A. Interkommunalt samarbeid ved Radøy interkommunale busenter vert avvikla og 
avtalen vert sagt opp innan 31.12.21  

B. Organisering av noverande institusjonstilbod til personar busett i Alver vert avvikla og 
nytt butilbod vert endra til heildøgnsbemanna omsorgsbustad pluss (bufellesskap) 
når ny lokasjon er klar. I oppseiingstida vert det arbeidd med å etablere lokasjon for 
framtidig drift.  

C. Rådmannen vil komme attende til kommunestyret med sak om val av lokasjon 

 
Utval for helse og omsorg 09.11.2021: 
Handsaming: 
Kirsti Gjetle Floen-AP er tilsett ved Radøy Interkommunale busenter. Ho informerte om at 
kommuneadvokaten har konkludert med at ho er inhabil i denne saka etter Forvaltningsloven 
§ 6, 2. ledd. Ho fråtredde møtet då utvalet vurderte spørsmålet om habilitet. Utvalet erklærte 
Gjetle Floen inhabil, og ho deltok difor ikkje i handsaminga av saka. Pål Inge Fosse Hopland-
AP tok hennar plass i utvalet i denne saka.  
 
Vibeke Angelskår Erstad- tenesteleiar Psykisk helse og rus orienterte i saka og svara på 
spørsmål. 
 



Etter eit gruppemøte sette utvalsleiar Ståle J. Hauge-AP på vegne av AP, SP og KRF fram 
følgjande endringsframlegg: 
  
A. Interkommunalt samarbeid ved Radøy interkommunale busenter vert avvikla og avtalen 
vert sagt opp innan 31.12.21. 
 
B. Organisering av noverande institusjonstilbod til personar busett ved RIB vert avvikla og nytt 
butilbod vert endra til heildøgnsbemanna omsorgsbustad pluss (bufellesskap) når lokasjon er 
klar. Ved avvikling av RIB må ein sikre brukarane av RIB som er frå Alver kommune eit 
likeverdig tenestetilbod. Dagens brukarar av RIB som er heimehøyrande i andre kommunar 
skal verta tilbydd å kjøpa vidare tenesteleveranse frå Alver kommune i det nye 
bufellesskapet. I oppseiingstida vert det arbeidd med å etablere lokasjon for framtidig drift. 
 
C. Rådmannen må komme attende til kommunestyret med sak om val av lokasjon, eventuell 
renovering av lokala til RIB eller ny lokasjon sentralt på Manger. 
 
D. HO ber om ei orientering om korleis brukarmedverknad vert sikra i prosessen. 
 
Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 
Framlegg sett fram i møtet fekk 7 røyster og vart samrøystes vedteke.  
 
HO- 033/21 uttale: 
A. Interkommunalt samarbeid ved Radøy interkommunale busenter vert avvikla og avtalen 
vert sagt opp innan 31.12.21. 
 
B. Organisering av noverande institusjonstilbod til personar busett ved RIB vert avvikla og nytt 
butilbod vert endra til heildøgnsbemanna omsorgsbustad pluss (bufellesskap) når lokasjon er 
klar. Ved avvikling av RIB må ein sikre brukarane av RIB som er frå Alver kommune eit 
likeverdig tenestetilbod. Dagens brukarar av RIB som er heimehøyrande i andre kommunar 
skal verta tilbydd å kjøpa vidare tenesteleveranse frå Alver kommune i det nye 
bufellesskapet. I oppseiingstida vert det arbeidd med å etablere lokasjon for framtidig drift. 
 
C. Rådmannen må komme attende til kommunestyret med sak om val av lokasjon, eventuell 
renovering av lokala til RIB eller ny lokasjon sentralt på Manger. 
 
D. HO ber om ei orientering om korleis brukarmedverknad vert sikra i prosessen. 
 
Alver formannskap 11.11.2021: 
Handsaming: 
Framlegg frå Sp, AP, KrF og H ved Ø.Oddekalv: 

A. Interkommunalt samarbeid ved Radøy interkommunale busenter vert avvikla og 
avtalen vert sagt opp innan 31.12.21 

B. Organisering av noverande institusjonstilbod til personar busett ved RIB vert avvikla og 
nytt butilbod vert endra til heildøgnsbemanna omsorgsbustad pluss (bufellesskap) når 
lokasjon er klar. Ved avvikling av RIB må ein sikre brukarane av RIB som er frå Alver 
kommune eit likeverdig tenestetilbod. Dagens brukarar av RIB som er heimehøyrande 
i andre kommunar skal verta tilbydd videre tenesteleveranse frå Alver kommune i det 
ny bufellesskapet. I oppseiingstida vert det arbeidd med å etablere lokasjon for 
framtidig drift. 

C. Rådmannen må komme attende til kommunestyret med sak om val av lokasjon , 
eventuell renovering av lokala til RIB eller ny lokasjon sentralt på Manger. 

D. Kommunestyret ber om at utval for helse og omsorg får ei orientering om korleis 
brukarmedverknad vert sikra i prosessen. 

 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 098/21 innstilling: 
A. Interkommunalt samarbeid ved Radøy interkommunale busenter vert avvikla og avtalen 
vert sagt opp innan 31.12.21 



 
B. Organisering av noverande institusjonstilbod til personar busett ved RIB vert avvikla og nytt 
butilbod vert endra til heildøgnsbemanna omsorgsbustad pluss (bufellesskap) når lokasjon er 
klar. Ved avvikling av RIB må ein sikre brukarane av RIB som er frå Alver kommune eit 
likeverdig tenestetilbod. Dagens brukarar av RIB som er heimehøyrande i andre kommunar 
skal verta tilbydd videre tenesteleveranse frå Alver kommune i det ny bufellesskapet. I 
oppseiingstida vert det arbeidd med å etablere lokasjon for framtidig drift. 
 
C. Rådmannen må komme attende til kommunestyret med sak om val av lokasjon , eventuell 
renovering av lokala til RIB eller ny lokasjon sentralt på Manger. 
 
D. Kommunestyret ber om at utval for helse og omsorg får ei orientering om korleis 
brukarmedverknad vert sikra i prosessen. 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
Saka skal til innstilling i utval for helse og omsorg og formannskap 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Bakgrunn 
Viser til sak KO-054/21 der det vart vedtatt å starte opp eit 4-årig administrativt prosjekt for 
leiing, kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift i sektor Helse- og omsorg. Bakgrunnen for 
prosjektet er vedtatt innsparingar i økonomiplan 2021- 2024. Prosjektet tek utgangspunkt i 
PwC sin rapport Kartlegging av helse og omsorg i Alver kommune, datert 11.01.2021.  
 
Framlegg til tiltak i prosjektet som er av prinsipiell karakter og treng strategiske avklaringar, 
vert lagt fram i eigne politiske saker. Tiltak skildra i rapport som å avvikle Radøy 
interkommunale busenter vert teken til handsaming i politisk sak.  
 
Rapporten frå PwC seier mellom anna: 

«Omtrent en sjettedel av den voksne befolkningen har til enhver tid et psykisk 
helseproblem og/eller rusproblem, og det er en forventning om at dette vil øke 
framover. De vanligste lidelsene er angst og depresjon. Redusert livskvalitet, økt 
dødelighet, sykefravær og uførepensjon er blant de viktigste følgene av psykiske helse- 
og rusmiddelproblemer. Oppgavene til kommunen overfor disse brukergruppene 
omfatter kompetansehevende tiltak, nettverksbygging, tilskuddsordninger, 
kartlegginger og tilsyn. Psykisk helsearbeid og rusforebyggende arbeid er fortsatt et 
nasjonalt satsingsområde, og det er en forventning at kommuner kontinuerlig 
videreutvikler og bedrer tjenestetilbudet innen psykisk helse- og rusforebygging». (s.23) 
 

Alver kommune har i dag følgjande butilbod med personalbase innan området psykisk helse 
og rus:  
 

Enhet Antall plasser 
Røsvikdalen 6 
Skrenten 2 
Krossleitet 10 
Radøy interkommunale busenter 9 
Storbruhaugen  2 
Sum Psykisk helse- og rus 29 

 
 
PwC skriv følgande (s, 94):  



 
 
Saksopplysninger: 
Historikk: 
Kommunestyre i Radøy kommune vedtok 19.9.2007 i sak 039/07 oppstart av arbeid med bu- 
tilbod v/ RIB jamfør vedlegg 1. Bakgrunn for arbeidet var at Helse Bergen sin døgnavdeling 
på Manger skulle avviklast og ni pasientar var utskrivingsklare. Dette betydde at kommunane 
skulle ta over ansvaret for pasientane. Radøy kommune hadde den gang 3 utskrivingsklare 
pasientar. Helse Bergen tok initiativ til å opprette eit prosjekt der hovudmandatet var å greie 
ut- og gjere framlegg om eit døgnbemanna busenter, organisert som eit interkommunalt 
samarbeidsprosjekt for psykiatriske pasientar i Nordhordland.  
 
Prosjektgruppa var bredt samansett både frå brukarorganisasjonar, Helse Bergen og 
Nordhordlands kommunane.  
 
Målgruppa for butilbodet var klart definert- «Psykiatriske pasientar som treng 
døgnkontinuerleg oppfølging og omsorg i institusjonslikande rammer». Rådmannen si 
vurdering i 2007 var at Radøy kommune var den av Nordhordlands kommunane som hadde 
flest pasientar i målgruppa. Kostandane ved å legge til rette for eit eige butilbod for Radøy 
sine pasientar ville bli mykje høgare enn ved å gå inn i eit interkommunalt samarbeid.  
 
Drift ved RIB starta 1. oktober 2008 med 9 plassar. Radøy, Vik, Bergen og Osterøy kommune 
starta opp interkommunalt samarbeid. I 2016 gjekk Osterøy ut av det interkommunale 
samarbeidet- og oppretta eige butilbod i Osterøy. I tida har fleire eksterne kommunar kjøpt 
plass til brukarar ved RIB.  
 
Avtale om plasser pr. no:  

· Alver kommune 4 plassar 
· Vik kommune 1 plass 
· Bergen kommune 1 plass 
· Sal av 2 plassar til eksterne kommunar 
· 1 plass ledig 

Status 
Pr. 1. oktober 2021 blir 7 av 9 plassar nytta ved busenteret. 3 blir nytta av Alver kommune, 1 
Bergen kommune, 1 Vik kommune og 2 plassar blir kjøpt av andre kommunar som ikkje er 



med i det interkommunale samarbeidet. Personalet v/ RIB gir og tenester til omsorgsbustad 
pluss som er nærliggande RIB (brukar som tilhøyrar Alver kommune). Andre ledige plassar er 
pr. tida ikkje nytta med bakgrunn i at personar som er i behov for døgnbemanna butilbod i 
Alver kommune ikkje fyller kriteria for plass ved institusjonen (sjå vedlegg 2, Avtalens punkt 1).  
Den interkommunale avtalen for RIB jamfør vedlegg 2, har ei oppseiingstid på 12 månadar. 
Kommunar som ikkje er med i det interkommunale samarbeidet, men som kjøper plass har 
individuelle avtalar. Ingen av noverande avtalar går lenger enn ut desember 2022.  
 
Dei seinare år har dei fleste kommunar bygd opp tenester med heildøgnstilbod til 
brukargruppa. Dei fleste kommunar har valt å organisere tilbodet i omsorgsbustad pluss 
(bufellesskap). Ved opphald i institusjon krev kommunen vederlagsbetaling frå den enkelte 
bebuar som har vedtak på langtidsopphald. Vederlagsbetaling er heimla i Forskrift om 
egenandel for kommunale helse- og omsorgstjenester - Lovdata. Eigenandelen skal omfatte 
kost, losji, medisinar mv. samt helse- og omsorgstenester som kommunen organiserer etter 
helse- og omsorgstenestelova.  
 
Ved drift som omsorgsbustad pluss (bufellesskap) er det den einskilde brukar som sjølv må 
dekke kost, losji, medisinar mv. Brukar kan søkje bustønad frå Husbanken.  
 
Samanlikna med etablerte bufellesskap i Alver kommune vil ikkje brukar få høgare kostnader 
ved omsorgsbustad pluss (bufellesskap) enn ved å bu i institusjon.  
 
Omsorgsbustad pluss (bufellesskap) i Alver kommune har institusjonslikande rammer med 
tanke på bemanning gjennom døgnet. Brukarane har si eiga leilegheit med kjøkken, bad, 
soverom, stove, terrasse og eigen inngang som dei rår over. Brukarane kan nytte seg av 
fellesrom/ stover til sosiale samankomstar og felles måltid om ein ynskjer det. Brukarane blir 
etter kartlegging gitt individuelle vedtak etter behov. Det er ein nødvendigheit og tryggheit 
for målgruppa å ha tilgang på personale gjennom døgnet. 
 
Lovverket opnar for at ein kan endra vedtak om langtidsplass i institusjon til anna 
heildøgnsbemanna bustad.   
 
Vurdering 
Lokala som i dag blir disponert til RIB er i behov for rehabilitering på fleire områder. Bygget er 
frå 1985 og det er i liten grad gjort rehabilitering av større overflater sidan bygget var nytt. 
Dersom RIB skal fortsette drift i lokala må ein sikre at lokasjonen får rehabilitering etter dagens 
krav. Nye bad på alle bebuarrom, nytt produksjonskjøkken, nye golv i heile avdelinga, ny 
ventilasjon, nye dører både inne og ute.   
 
Ved avvikling av RIB må ein sikre dei 3 brukarane som tilhøyrar Alver kommune eit likeverdig 
tilbod. Pr. tida har ikkje Alver kommune ledig kapasitet i nokre av dei etablerte bufellesskap til 
målgruppa. Alver kommune kan vurdere sal av plass til andre kommunar om ein har ledig 
kapasitet.   
 
Dersom kommunestyret godkjenner avvikling av drift ved RIB vil ein kunne starte 
planleggingsprosess med val av ny lokasjon.   
 
10. juni 2021 var det dialogmøte med samarbeidskommunane i det interkommunale 
samarbeidet. Bergen, Vik og Alver kommune gjennomførte møtet på Radøy interkommunale 
busenter. Avtalen baserer seg på at det er 12 månader oppseiing på avtalen frå partane. 
Bergen kommune formidla at det er viktig at dei får tilbakemelding så snart saka er 
handsama politisk i Alver kommune, slik at dei får tid til å etablere nytt tilbod i Bergen. Vik 
formidla at dei ynskjer å gå i dialog med Alver kommune om kjøp av tenester vidare dersom 
det interkommunale samarbeidet blir sagt opp. 
 
Verneombod, plasstillitsvalt vart informert om den politiske saka hhv. i møte 14. oktober og 20. 
oktober 2021.  Brukarar og/ eller pårørande blir orientert om rådmannen sitt framlegg til 
vedtak.  
Rådmann vurderer at utviklinga av behov og etterspørsel for heildøgns bemanna butilbod til 

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2011-12-16-1349
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2011-12-16-1349


målgruppa er i endring. Ein kommune med innbyggartal som Alver treng heildøgns bemanna 
plassar i bufellesskap til eige bruk i større grad enn tidlegare. Uavhengig av det må ein gjere 
vurderingar og ta omsyn til samansetting av grupper ved  innflytting i bufellesskap.  
 
Avvikling av interkommunalt drift vil ikkje gje brukaren eit dårlegare tilbod, men brukaren må 
flytte til nytt bumiljø og få oppfølging frå fastlege på line med andre innbyggarar i 
kommunen.  
 

 
Vedlegg i saken: 
01.11.2021 Sakspapir KO Radøy 2007 1634054 
01.11.2021 Avtale RIB, Bergen 1634056 
01.11.2021 Avtale RIB, Vik 1634055 
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Høring - Oppfølging av forslagene fra Tvangslovutvalget 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune støtter KS sin høyringsuttale dat.14.10.2021 

 
Alver kommunestyre 28.10.2021: 
Handsaming: 
Framlegg frå J.Hellestveit-SP: 
Saka vert utsett. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
KO- 126/21 Vedtak: 
Saka er utsett. 
 
Eldreråd 08.11.2021: 
Handsaming: 
Eldrerådet fekk 5. november tilsendt på e-post notat frå rådmannen knytt til høyringssvar til 
oppfølging av forslag frå Tvangslovutvalet. Notatet vart lagt ved saka. 
 
Eldrerådet slutta seg samrøystes til rådmannen sitt framlegg til vedtak og rådmannen sitt 
notat, med støtte til KS sitt høyringssvar til oppfølging av forslag frå Tvangslovutvalet. 
 
ER- 045/21 uttale: 
Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg til vedtak og rådmannen sitt notat, med 
støtte til KS sitt høyringssvar til oppfølging av forslag frå Tvangslovutvalet. 
 
 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.11.2021: 
Handsaming: 
Framlegg frå Reidar Knutsen: 
Rådet meiner kommunen bør støtta høyringsuttalen frå m.a. FFO, SAFO og fleire 
arbeidstakarorganisasjonar. Her går ein inn for at arbeidet med eit felles tvangslovverk for 
helsesektoren vert lagt på is, til dess CRPD er inkorporert i menneskerettslova. (jf 
http://www.nfunorge.org/Om-NFU/NFU-bloggen/legg-planene-om-nytt-tvangslovverk-pa-is/  
 

http://www.nfunorge.org/Om-NFU/NFU-bloggen/legg-planene-om-nytt-tvangslovverk-pa-is/


Felles uttalelse til «Høringsnotat om oppfølging av forslagene fra 
Tvangslovutvalget» fra en sammenslutning av arbeidstaker- og interesseorganisasjoner 
 
Undertegnede organisasjoner mener arbeidet med et felles tvangslovverk for helsesektoren 
må legges på is inntil CRPD er inkorporert i Menneskerettsloven. 
 
Vi viste i vårt høringssvar av 2. desember 2019 til tre hensyn vi mente lovforslaget ikke svarte 
på: å få regelverket i tråd med menneskerettighetene/ FNs konvensjon om rettighetene til 
personer med nedsatt funksjonsevne (CRPD), utfordringen med omfattende tvangsbruk og 
behovet for forenkling og samordning av regelverket. 
 
Vi kan ikke se at departementet i sine kommentarer og forslag har svart på disse hensynene. 
 
Høringsnotatet bærer preg av politiske føringer fra Granavolden-plattformen hvor regjeringen 
den 17. januar 2019 forpliktet seg til å «Foreta en revisjon av alle tvangshjemler, basert på 
anbefalingene fra Tvangslovutvalget». Tvangslovutvalget kom med sitt forslag et halvår etter 
Granavolden-plattformen, og utvalget har i sin utredning ikke lagt CRPD til grunn for 
lovforslaget. Når det var politisk bestemt at en skulle bygge videre på forslaget, kan dette 
forklare hvorfor departementet relativt ukritisk bygger videre på Tvangslovutvalgets forslag. 
 
Hurdalsplattformen slår fast at FN-konvensjonen om rettighetene til mennesker med nedsatt 
funksjonsevne (CRPD) skal inkorporeres i norsk lov. CRPD artikkel 1, 3, 5, 12, 13, 14, 15, 17, 19, 
22, 23 og 25 er sentrale for hvordan tvangsbruk i helsesektoren skal reguleres. En kommende 
inkorporering av CRPD vil gi føringer både med hensyn til fremtidig tvangslovgivning, 
utviklingen av beslutningsstøttesystemer og endringer i vergemålsloven. 
 
CRPD legger til grunn den sosiale og rettighetsbaserte modellen i forståelsen av 
funksjonshemming. I motsetning til den medisinske modellen hvor funksjonshemming forstås 
som feil og mangler med individet, forstår den sosiale modellen samfunnets utforming som 
årsak. Tilsvarende vektlegging av den sosiale og rettighetsbaserte modellen finner vi i 
veilederen som Verdens Helseorganisasjon utga 9 juni i år om utforming av tilbud innen psykisk 
helse, Guidance on community mental health services, hvor man vektlegger en 
personsentrert og rettighetsbasert tilnærming. Veiledningen er en del av WHOs QualityRights 
initiativ, som har et omfattende materiale med konkret og praktisk veiledning om CRPDs 
betydning for psykiske helsetjenester, og hvordan man kan utvikle tjenester og rammeverk 
som er i tråd med CRPD. 
 
Forslaget til ny tvangslov bygger på den medisinske modellen og er derfor ikke egnet til å 
oppfylle rettighetene nedfelt i CRPD. 
 
Det er nødvendig først å etablere rammene for fremtidig lovgivning på dette feltet før en går 
videre med en større lovreform. 
 
Organisasjonene mener et felles lovverk må utvikles med utgangspunkt i CRPD, så vi kan få et 
lovverk godt rustet for fremtiden i tråd med menneskerettighetene. Vi mener 
tvangslovutvalgets utredning og departementets kommentarer til denne ikke er et godt nok 
utgangspunkt for å få til dette. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
RMNF- 047/21 uttale: 
En sammenslutning av arbeidstaker- og interesseorganisasjoner ber Helse- og 
omsorgsdepartementet om å legge arbeidet med ny tvangslov på is. 
Felles uttalelse til «Høringsnotat om oppfølging av forslagene fra 
Tvangslovutvalget» fra en sammenslutning av arbeidstaker- og interesseorganisasjoner 
 
Undertegnede organisasjoner mener arbeidet med et felles tvangslovverk for helsesektoren 
må legges på is inntil CRPD er inkorporert i Menneskerettsloven. 
 



Vi viste i vårt høringssvar av 2. desember 2019 til tre hensyn vi mente lovforslaget ikke svarte 
på: å få regelverket i tråd med menneskerettighetene/ FNs konvensjon om rettighetene til 
personer med nedsatt funksjonsevne (CRPD), utfordringen med omfattende tvangsbruk og 
behovet for forenkling og samordning av regelverket. 
 
Vi kan ikke se at departementet i sine kommentarer og forslag har svart på disse hensynene. 
 
Høringsnotatet bærer preg av politiske føringer fra Granavolden-plattformen hvor regjeringen 
den 17. januar 2019 forpliktet seg til å «Foreta en revisjon av alle tvangshjemler, basert på 
anbefalingene fra Tvangslovutvalget». Tvangslovutvalget kom med sitt forslag et halvår etter 
Granavolden-plattformen, og utvalget har i sin utredning ikke lagt CRPD til grunn for 
lovforslaget. Når det var politisk bestemt at en skulle bygge videre på forslaget, kan dette 
forklare hvorfor departementet relativt ukritisk bygger videre på Tvangslovutvalgets forslag. 
 
Hurdalsplattformen slår fast at FN-konvensjonen om rettighetene til mennesker med nedsatt 
funksjonsevne (CRPD) skal inkorporeres i norsk lov. CRPD artikkel 1, 3, 5, 12, 13, 14, 15, 17, 19, 
22, 23 og 25 er sentrale for hvordan tvangsbruk i helsesektoren skal reguleres. En kommende 
inkorporering av CRPD vil gi føringer både med hensyn til fremtidig tvangslovgivning, 
utviklingen av beslutningsstøttesystemer og endringer i vergemålsloven. 
 
CRPD legger til grunn den sosiale og rettighetsbaserte modellen i forståelsen av 
funksjonshemming. I motsetning til den medisinske modellen hvor funksjonshemming forstås 
som feil og mangler med individet, forstår den sosiale modellen samfunnets utforming som 
årsak. Tilsvarende vektlegging av den sosiale og rettighetsbaserte modellen finner vi i 
veilederen som Verdens Helseorganisasjon utga 9 juni i år om utforming av tilbud innen psykisk 
helse, Guidance on community mental health services, hvor man vektlegger en 
personsentrert og rettighetsbasert tilnærming. Veiledningen er en del av WHOs QualityRights 
initiativ, som har et omfattende materiale med konkret og praktisk veiledning om CRPDs 
betydning for psykiske helsetjenester, og hvordan man kan utvikle tjenester og rammeverk 
som er i tråd med CRPD. 
 
Forslaget til ny tvangslov bygger på den medisinske modellen og er derfor ikke egnet til å 
oppfylle rettighetene nedfelt i CRPD. 
 
Det er nødvendig først å etablere rammene for fremtidig lovgivning på dette feltet før en går 
videre med en større lovreform. 
 
Organisasjonene mener et felles lovverk må utvikles med utgangspunkt i CRPD, så vi kan få et 
lovverk godt rustet for fremtiden i tråd med menneskerettighetene. Vi mener 
tvangslovutvalgets utredning og departementets kommentarer til denne ikke er et godt nok 
utgangspunkt for å få til dette. 
 
Utval for helse og omsorg 09.11.2021: 
Handsaming: 
Utvalsleiaren sette fram følgjande felles endringsframlegg: 
HO meiner kommunen bør støtta høyringsuttalen frå m.a. FFO, SAFO og fleire 
arbeidstakarorganisasjonar. Her går ein inn for at arbeidet med eit felles tvangslovverk for 
helsesektoren vert lagt på is til dess CRPD er inkorporert i menneskerettslova. (jf 
<http://www.nfunorge.org/Om-NFU/NFU-bloggen/legg-planene-om-nytt-tvangslovverk-pa-
is/> 
 
Fellesframlegget vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 
 
Fellesframlegg sett fram i møte fekk 7 røyster og vart samrøystes vedteke. 
 
HO- 032/21 innstilling: 
HO meiner kommunen bør støtta høyringsuttalen frå m.a. FFO, SAFO og fleire 
arbeidstakarorganisasjonar. Her går ein inn for at arbeidet med eit felles tvangslovverk for 



helsesektoren vert lagt på is til dess CRPD er inkorporert i menneskerettslova. (jf 
<http://www.nfunorge.org/Om-NFU/NFU-bloggen/legg-planene-om-nytt-tvangslovverk-pa-
is/> 
 
Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Saksopplysninger: 
Sjå vedlegg 

 
Vedlegg i saken: 
20.10.2021 Oppfølging av forslagene fra Tvangslovutvalget - 

høyringssvar KS 
1628839 

07.07.2021 Høringsbrev  oppfølging av forslagene fra 
Tvangslovutvalget 6 7 21 

1587322 

07.07.2021 Høringsnotat oppfølging av forslagene fra 
Tvangslovutvalget 

1587323 

05.11.2021 Notat Tvangsbegrensningsloven 1637510 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
034/21 Utval for helse og omsorg 09.11.2021 
101/21 Alver formannskap 11.11.2021 
145/21 Alver kommunestyre 25.11.2021 

 
 
Søknad om å etablere vinmonopol på Lindås 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune sender ein førespurnad til AS Vinmonopolet om etablering av vinmonopol på 
Lindås. 

 
Utval for helse og omsorg 09.11.2021: 
Handsaming: 
Utval for helse og omsorg sluttar seg samrøystes til rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 
HO- 034/21 uttale: 
Alver kommune sender ein førespurnad til AS Vinmonopolet om etablering av vinmonopol på 
Lindås. 
 
 
Alver formannskap 11.11.2021: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 101/21 innstilling: 
Alver kommune sender ein førespurnad til AS Vinmonopolet om etablering av vinmonopol på 
Lindås. 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i utval for helse og omsorg 09.11.21 
Saka skal til innstilling i formannskapet 11.11.21 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 25.11.21 
 
Bakgrunn 

Lindås Senterbygg AS har sendt ein førespurnad om kommunen kan bidra i arbeidet med å 
etablere eit vinmonopol på Lindås. Det er kommunen som i første omgang må sende ein 
formell førespurnad til Vinmonopolet om etablering av nye vinmonopol. Denne saka skal 
avgjere om kommunen skal sende ein slik førespurnad eller ikkje.   

Saksopplysningar: 
Vinmonopolet vil ved utgangen av 2021 ha om lag 240 butikkar i landet, og Alver kommune 
har to av desse utsala, i Knarvik og på Manger. Lindås Senterbygg AS har sendt ein 



førespurnad til kommunen om å etablere vinmonopol på Lindås. Dei fortel at det er stor 
etterspurnad frå lokalbefolkning og at dei ønskjer å samarbeide med kommunen om ei slik 
etablering.  
Vinmonopolet har etablert eigne prosedyrer for opning av nye vinmonopol. Prosessen startar i 
kommunen, som først gjer eit politisk vedtak om kommunen ønskjer å søkje om nye polutsal. 
Ved positivt vedtak sender kommunen ein førespurnad til Vinmonopolet. Når Vinmonopolet 
mottar førespurnad blir kommunen aktiv og Vinmonopolet gjennomfører ei djupare analyse 
av kommunen. Analysa vurderer ulike forhold som kan påverke venta sal i kommunen. Det er 
venta sal som avgjer om det er grunnlag for etablering, og kva butikk-kategori som er aktuell. 
Analysa baserer seg på fem nøkkelfaktorar: 

· Kjøpekraft 
· Busetting 
· Avstand til næraste vinmonopol 
· Tettstad/handlesentrum 
· Ad hoc-faktorar (Turisme, hytter, nærleik til hovudfartsåre, grensehandel, ferjetrafikk 

m.m) 

Alle aktive kommunar er med i Vinmonopolet si årlege vurdering av nye butikkar. Styret i 
Vinmonopolet vedtar kvar haust nye butikketableringar for neste år. Etter styrevedtaket søkjer 
Vinmonopolet om salsløyve i kommunen. Vinmonopolet søkjer etter eigna lokale for utsal, det 
blir annonsert gjennom lokal presse. Vinmonopolet legg vekt på at lokale er i nærleiken av 
anna handel, gode parkeringsforhold, alt på eitt plan og løysing for varelevering. Det er til 
slutt kommunen som godkjenner lokale som Vinmonopolet har valt ut. I dei fleste tilfelle opnar 
butikkane frå 6 – 12 månader etter at vedtak om butikketablering er fatta.  

Vurdering: 
Lindås er definert som eit lokalsenter i Alver kommune, og er særleg viktig for dei som bur i 
den nordre delen av kommunen. I moglegheitsstudien for lokal- og nærsenter, gjennomført 
våren 2021, er eit lokalsenter definert som eit senter med ulike funksjonar, handel og tenester, 
idrett- og kulturtilbod som er dimensjonert for eit større lokalområde i kommunen. Eit 
lokalsenter kan innehalde meir enn 3000 m2 bruksareal for detaljhandel og har fleire 
funksjonar enn eit nærsenter.  

For å bygge opp eit attraktivt senter, er det viktig å ha eit breitt tilbod for dei som bur i og 
rundt senteret. Senteret på Lindås er i ein utviklingsprosess og har kommunisert tydeleg at dei 
ønskjer å få på plass ulike tilbod, slik at senteret og området blir meir attraktivt. I september 
2021 blei det etablert apotek på Lindås, eit tilbod som lenge har vore etterlengta.  

Vinmonopolet sitt samfunnsoppdrag er å sikre ansvarleg sal av alkohol, og gjennom denne 
rolla skal dei aktivt jobbe for å avgrense skadeverknader av alkohol. Alver har i dag 
vinmonopol i Knarvik og på Manger. Lindås senter ligg i ein annan del av kommunen og det 
kan derfor vere naturleg å plassere eit vinmonopol i dette området. Eit vinmonopol kan vere 
med på å løfte attraktiviteten, ettersom det blir eit breiare tilbod til innbyggjarane som bur i 
denne delen av kommunen. I tillegg kan eit vinmonopol vere med på å byggje opp under 
Lindås si rolle som eit lokalsenter for eit større område i kommunen. Om det er aktuelt å 
plassere eit vinmonopol på Lindås, vil kome fram av Vinmonopolet si eiga analyse av 
kommunen. 

Rådmannen rår til at Alver kommune sender ein førespurnad til Vinmonopolet om etablering 
av vinmonopol på Lindås. 

 
Vedlegg i saken: 
02.11.2021 Vedlegg_Lindås Senterbygg AS 1634826 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
112/21 Utval for næringutvikling og drift 10.11.2021 
146/21 Alver kommunestyre 25.11.2021 

 
 
Tildeling kommunal kompensasjonsordning for lokale verksemder hausten 2021 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune tildeler midlar frå kommunal kompensasjonsordning etter ei lik prosentvis 
fordeling ut frå søkesum, med eit øvre tak på kr. 350.000,-. Tildelt sum per søkjar går fram av 
saksframlegget. 
 
Utval for næringutvikling og drift 10.11.2021: 
Handsaming: 
Utvalet påpeikte at administrasjonen må kvalitetssikra tallmaterialet og storleik på 
tildelingane. 
 
Utvalet slutta seg samrøystes til rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 
ND- 112/21 innstilling: 
Alver kommune tildeler midlar frå kommunal kompensasjonsordning etter ei lik prosentvis 
fordeling ut frå søkesum, med eit øvre tak på kr. 350.000,-. Tildelt sum per søkjar går fram av 
saksframlegget. 
 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i utval for næringsutvikling og drift 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Bakgrunn 
Alver kommune er tildelt kr. 1.710.000,- frå KMD, den 25.juni 2021, gjennom tilskotsbrev 
kommunal kompensasjonsordning til lokale verksemder. 
Føremålet med tilskotet er å setje kommunane betre i stand til å avhjelpe situasjonen for 
lokale verksemder som er særleg hardt råka av lokale eller nasjonale smitteverntiltak. 
Gjennom nettsida regionalforvaltning.no, har Alver kommune mottatt 14 søknader innanfor 
fristen.  
To av desse er ikkje registrert med adresse i Alver kommune, medan to kjem utanfor reglane i 
kompensasjonsordninga. 
 
Utval for næringsutvikling og drift vedtok 8. april at kompensasjonsordninga skal nyttast 
innanfor to område: 
 

· Dekke faste kostnader som løn, husleige, straum, forsikring og andre løpande 
utgifter. 

· Dokumentert fall i omsetnad i 2020 og 2021. Her må verksemdene leggje fram 
relevant dokumentasjon for å synleggjere omsetnadssvikt. 



 
Nivået på stønaden som delast ut heng saman med tal søkjarar, og Alver har motteke 
mange søknader. Kommunen har i forkant informert søkjarar om at ein tar i bruk ein 
sjablongmessig reduksjon av kompensasjonsbeløp ved mange søknader. 
 
Krav til søknad 

· Søkjarar må stadfeste at dei samla over tre rekneskaps-år ikkje har motteke offentleg 
stønad på meir enn 200.000 Euro. 

· Skatteattest skal ligge ved søknaden. 
· For å få stønad må verksemdene vere registrert før 12. mars 2020 og ikkje vere under 

konkursbehandling eller avvikling. 
· Vidare må verksemder drive lovleg og ha betalt skattar, avgifter og forskotstrekk. 

Vurdering 
Kvalifiserte søkjarar har levert dokumentasjon etter krava (vedlegg tilgjengeleg i 
Politikarportalen).  
Verksemdene har registrert fall i omsetnad i form av tapssum og søkesum i søknadsportalen 
Regionalforvaltning.no. Verksemda Mongstad Tavleteknikk leverte inn søknaden 4. mai 
(søknadsfrist 1. mai), og utvalet må ta avgjerd om søknaden skal handsamast som gyldig. 
 
Utgangpunktet for fordeling er søknadssum frå den einskilde søkjar. Det er mogleg å leggje 
opp til fleire alternative fordelingsnøklar. Det er 14 søkjarar som har søkt om totalt kr 
11.042.176,-. Dette er langt over tildelt sum på kr 1.700.000,-. Rådmannen legg derfor fram tre 
ulike alternativ til fordeling av midlane. 
 
Alternativ A: Her er det tatt utgangspunkt i ein lik prosentvis fordelingssum for alle kvalifiserte 
søkjarar. 
 
Alternativ A med tak: Her er det tatt utgangspunkt i ein lik prosentvis fordelingssum, men med 
eit valt tak på kr 350 000 for søkjarar med søknadssum på over 1 million kr.  
 
Alternativ B: Her har ein valt tre ulike, vilkårlege trappesatsar ut frå storleik på søkesummen.  
 

 Alt A Alt A med tak Alt B  
T<0,5 mill 17,2 % 49,20 % kr  100 000  
0,5mil<T>1 mill Jamt fordelt Jamt ford./Tak Kr 250 000 
T>1 mill  Kr  350 000  Kr 450 000  

 
 
Tilråding  
Rådmannen tilrår å bruke alternativ A med tak, med ein lik prosentvis fordelingssum ut frå 
søkesum med eit øvre tak på kr 350.000. 
 
I tabell under blir det vist tildeling per verksemd ut frå dei ulike alternativa. 
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03.11.2021 Vedlegg 1 Classiqa_soknad_2021-0158 1633211 
03.11.2021 Vedlegg 2 Classiqa_vedlegg 2019 2020_2021-0158 1633212 
03.11.2021 Vedlegg 3 Classiqa_vedlegg Firmaattest_2021-0158 1633219 
03.11.2021 Vedlegg 4 Dale Maskin og Utleige_soknad_2021-0176 1633220 
03.11.2021 Vedlegg 4a Dale Maskin og Utleige_Underlag_2021-

0176 
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03.11.2021 Vedlegg 5 Fjordcharter Norway_soknad_2021-0174 1635910 
03.11.2021 Vedlegg 6 Fjordcharter Norway_Vedlegg_2021-0174 1635911 
03.11.2021 Vedlegg 7 Eco_soknad_2021-0178 1635918 
03.11.2021 Vedlegg 8 Eco_Notat_2021-0178 1635919 
03.11.2021 Vedlegg 9 Eco_businessprofil_2021-0178 1635920 
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0160 
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0160 

1635930 
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0160 
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03.11.2021 Vedlegg 39 Thore Helland_Næringsoppgave_2021-0172 1635993 
03.11.2021 Vedlegg 40 Thore Helland_skatteoppgjør 2019_2021-
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03.11.2021 Vedlegg 42 Thore Helland_Vedlegg_2021-0172 1635996 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
102/21 Alver formannskap 11.11.2021 
147/21 Alver kommunestyre 25.11.2021 

 
 
Utviding av IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Alver kommune vedtar at IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap vert 
utvida med Aurland kommune.   

2. Alver kommune vedtar samarbeidsavtalen  for IKT Nordhordland kommunalt 
oppgåvefellesskap slik den ligg føre. 

 
Alver formannskap 11.11.2021: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 
FO- 102/21 innstilling: 

• Alver kommune vedtar at IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap vert 
utvida med Aurland kommune.   

• Alver kommune vedtar samarbeidsavtalen  for IKT Nordhordland kommunalt 
oppgåvefellesskap slik den ligg føre. 

 
Politisk handsaming 
Saka skal til innstilling i formannskapet 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Saksopplysninger: 
Aurland kommune har hatt som mål å få til ei IKT-drift- og digitaliseringsutvikling i tråd med 
stadig aukande nasjonale og lokale forventningar. Kommunen ønskte å etablere eit meir 
føremålstenleg IKT-samarbeid for kommunen, der dei kunne oppnå høgare satsing på 
digitalisering og betre tenester knytt til IKT-drift. Målsetninga for Aurland kommune er å få så 
god og profesjonell drift som mogeleg. 
 
Aurland kommune evaluerte fleire ulike IKT-samarbeid. I hovudsak skilte IKT Nordhordland seg 
ut i forhold til ein gjennomarbeidd styringsmodell med særskilt satsing innafor Digitalisering og 
innovasjon, i tillegg til dei gode tenestene knytt til IKTNH. Det vart og lagt vekt på det nære 
samarbeidet med Digi Vestland.  
 
Aurland har sidan 2020 hatt ei stor prosjektgruppe som har jobba med kartlegging og 
utarbeiding av sakspapir for å komme fram til ei riktig beslutning. 
Aurland kommune har i utgreiinga si kome fram til at dei ønskjer å samarbeida med IKTNH. 



Både i formannskapet og kommunestyret har rådmannen sin tilråding vore einstemmig 
godkjent. 
1. Tilråding frå rådmannen: Aurland kommune trer ut av ÅLA-samarbeidet innan IKT 
31.12.2021, jamfør KS-058/11. 
2. Rådmannen får mynde til å utarbeide avtale med IKTNH. 
3. Avtalen vert lagt fram for godkjenning i formannskapet 10. juni og kommunestyret 17. juni 
2021. 
4. Det blir sett av kr. 500.000,- til overgangskostnadar og naudsynte investeringar. 
5. Investeringane blir finansiert ved omdisponeringar på investeringsbudsjettet, og blir lagt 
fram i samband med handsaminga av 1. tertial 2021. 
 
Basert på Aurland kommune sitt klåre ønskje om deltaking i IKTNH-samarbeidet, har IKTNH og 
DIR/NUI greidd ut nærare detaljar kring eit slikt samarbeid. Utgreiinga konkluderer med at ei 
slik utviding vil vera gunstig både for Aurland kommune, IKTNH og DIR, og har følgjande 
tilråding: 
Ei utviding vil medføre betre utnytting av kapasitet og kompetanse i IKTNH. Dette vil frigjera 
økonomiske ressursar som kan styrkje utviklinga av betre tenester og arbeidsprosessar. Dette 
gir stort potensiale for gevinstrealisering i tenesteproduksjon og innbyggjardialog. 
 
Prosjektet rår difor til at dei auka økonomiske ressursane vert nytta til å styrke innsatsen inn mot 
Digitalisering og Innovasjon sine behov i forbindelse med å utvikle fleire tenester, samt å auke 
servicegraden til dei eksisterande kommunane. 
 
Endring av samarbeidsavtalen 
Aurland kommune vert deltakar i § 19 samarbeidet på lik linje med dei noverande 
kommunane i samarbeidet. Dette medfører ei utviding av oppgåvefellesskapet og endring 
av samarbeidsavtalen. Styret i IKTNH har handsama den nye samarbeidsavtalen, og den er 
godkjent av representantskapet i IKTNH. Kommunestyra i alle deltakarkommunane, medrekna 
Aurland kommune, må godkjenna den nye samarbeidsavtalen før den vert gjeldande.  
 
 

 
Vedlegg i saken: 
29.10.2021 Sak 05 utgreiing IKTNH utviding Aurland kommune 1632952 
29.10.2021 Protokoll representantskapsmøte 03092021 1632953 
29.10.2021 Samarbeidsavtale IKT Nordhordland 2022 med Aurland 1632954 
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148/21 Alver kommunestyre 25.11.2021 

 
 
Melding/orientering til kommunestyret 25.11.2021 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Meldinga vert teke til orientering 

 
Politisk handsaming 
Saka skal avgjerast i kommunestyret 
 
Melding/orientering: 

- Årsmøteprotokoll Norsk kulturskuleråd 
 
 

 
Vedlegg i saken: 
17.11.2021 2021 Årsmøte protokoll 28.10.Norsk kulturskuleråd 1645186 
17.11.2021 2019-2020 Styrets beretning 1645185 
17.11.2021 2021 Årsmøte sakskart 28.10 1645187 
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Saksnr.  Utval Møtedato 
149/21 Alver kommunestyre 25.11.2021 

 
 
Spørsmål/interpellasjonar 25.11.2021 
 
 
 
 
Vedlegg i saken: 
16.11.2021 Interpellasjon nov 2021 1644186 
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